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Vážení čtenáři, je čas řečické pouti. A to znamená, že je také čas druhého letošního čísla Řečických zajímavostí.  

I v tomto čísle jsme se pro vás snažili připravit celou řadu zajímavých článků, komentářů a informací, které se týkají 

života v našem městě. Děkujeme všem, kteří nám zaslali své příspěvky a fotografie. Za celou redakci a Město 

Kardašova Řečice bychom vám také chtěli popřát krásně strávený čas o pouti, pohodové a teplé léto a dětem 

zábavné prázdniny… 
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č. j. MK ČR E 11665. Redakční rada: Zdenka Maršíková, Jiřina Tůmo-

vá, Karel Sláma, Jitka Vondrková, František Beneš.  

Redakce: Aneta Chvojková.  

Redakce si vyhrazuje právo článek zkrátit.  

S obsahem čtenářských příspěvků se redakce zpravodaje nemusí 

vždy ztotožňovat. 

 Foto na úvodní straně: 

© Milan Karas – fotbalový stadion KŘ.  

Příspěvky můžete posílat na mail:  

recicke.zajimavosti@seznam.cz 

Řečické zajímavosti jsou zdarma k dostání pro občany  

Kardašovy Řečice. 
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Literární večer v knihovně. Zleva Z. Maršíková, K. Sláma a J. Frolík (foto: N. Semerád) 

Koncert Řečické kapely a křest nového CD (foto: N. Semerád) 

Příprava májky na náměstí Jaromíra Hrubého (foto: N. Semerád) 
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Plánované akce  

25. 6. Pouťové podium. Na náměstí Jaromíra Hrubého vystoupí Řečická 

kapela, Swinging Saxophones, Ilona Csáková a Baret. Začátek v 17 hodin. 

9. 7.  Benátská noc Nítovice  

30. 7.  100 let řečického fotbalu. Slavnostní celodenní program na 

fotbalovém hřišti ke 100. výročí založení fotbalového klubu v Kardašově Řečici . 

5. 8. „Ženy Jindřicha VIII. aneb chudák král(em)“ divadelní 

představení řečických ochotníků v Lomnici nad Lužnicí na Farské louce. 

21. – 23. 8. „Dalskabáty hříšná ves aneb Zapomenutý čert“ hostování DS 

J. K. Tyl na Otáčivém hledišti Týn nad Vltavou.  

28. 8. Loučení s prázdninami. Tradiční akce na fotbalovém hřišti.  

2. – 3. 9. „Ženy Jindřicha VIII. aneb chudák král(em)“ divadelní 

představení řečických ochotníků na nádvoří zámku Jindřichův Hradec.  

3. 9. Memoriál Ivany Tůmové. Jubilejní 30. ročník kynologického přeboru 

Jihočeského kraje na fotbalovém hřišti.  

Možné změny a doplnění – sledujte, prosím, webové stránky města, 

plakáty a hlášení rozhlasu.  
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Z městského úřadu – slovo starosty města 

Kulturní život ve městě se znovu rozjíždí 

Autor: Petr Nekut 

Po dvou letech odkladů, omezení a zákazů se pod odeznívající epidemii Covidu – 19 

znovu rozjíždí kulturní a společenský život v našem městě. Prvním zkušebním balónkem 

byla 18. února návštěva divadelního spolku z Týna nad Vltavou s hrou Natěrač, která 

zaplnila sál našeho kulturního domu natěšeným publikem, v sobotu 19. března pak 

divadelní ples přitáhl tancechtivé návštěvníky zejména mladších ročníků a 8. března se 

při Vzpomínkovém promítání v kulturním domě představilo nové vybavení pro tuto 

populární činnost jako je zbrusu nové plátno a promítací přístroj, který pozvedl úroveň 

promítání a umožnění projekcí klasických filmů, se kterými do budoucna počítáme.  

Sobota 16. dubna pak byla věnována křtu nového CD 

naší Řečické kapely „Svatební výročí“, na kterém byly 

představeny nové písničky místních autorů Karla Macha 

a Petra Žižky. Toto již čtvrté CD všechny potěšilo, našlo si 

již cestu do jihočeského rozhlasu a potvrdilo stoupající 

úroveň naší dechovky, na kterou můžeme být právem 

hrdí.  

Po několika odkladech, přestávkách a bohužel i úmrtí 

jednoho z hlavních představitelů se v pátek 22. dubna 

konala premiéra kostýmní komedie „Ženy Jindřicha VIII., 

aneb Chudák král(em)“, která se setkala s velkým úspě-

chem u publika a jak při premiéře, tak při dvou reprízách 

zcela zaplnila sál našeho kulturního domu. Vtipná kome-

die, náročné kostýmy, velký počet účinkujících, ale 

zejména výborné výkony tradičních opor divadelního 

spolku Jany Chvojkové, Michala Dvořáka, Jany Marešo-

vé, ale i nováčka Pavla Pechy pod vedením režisérky 

Radky Volfové navázaly na předchozí úspěšná předsta-

vení a daly zapomenout na vynucenou dvouletou pře-

stávku. 

Stavění máje na řečickém náměstí poslední dubnový 

den proběhlo již tradičně v režii našich hasičů a po ne-

zbytném upletení věnce a jeho vyzdobení hasičským 

potěrem, nastoupila naše nová technika a hydraulická 

ruka na vyvážečce hladce zasunula kmen do připrave-

ného pouzdra, za což sklidil Čestmír Hlaváček zasloužený 

potlesk přítomných diváků.  

Pálení čarodějnic začalo na fotbalovém hřišti po sedmé 

hodině ohňovou show v podání několika děvčat  

a chlapce a tato inovovaná atrakce se setkala s velkým 

zájmem zejména u dětí. Nezbytná přehlídka čarodějnic, 

čarodějů i kouzelníků všech věkových kategorií a jejich 

létajících strojů předcházela zapálení velkého ohně, 

který pod dohledem našich hasičů poskytl kulisu velkému 

čarodějnickému reji, který zcela zaplnil oblohu a naštěstí 

se obešel bez havárie. Chtěl bych jenom připomenout 

některým účastníkům, že alkohol nepatří nejen za volant, 

ale ani na koště. 

Křest nového CD Řečické kapely, pálení čarodějnic a den dětí 

na fotbalovém hřišti. (foto: N. Semerád) 
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Důležité informace 

Městský úřad 

Tel: 384 383 031 

Web: www.kardasova-recice.cz 

Mail: posta@kardasova-recice.cz 

Úřední hodiny: 

Pondělí: 8:00 - 11:30, 12: 30 – 17:00 

Úterý: neúřední den (8:00-11:30, 

12:00-15:30) 

Středa: 8:00 – 11:30, 12:30 – 17:00  

Čtvrtek: neúřední den (8:00-11:30, 

12:00-15:30) 

Pátek: neúřední den (8:00-11:30, 12:00-

13:30) 

Knihovna 

Tel: 384 382 092 

Mail: knihovna.krecice@gmail.com   

Výpůjční doba červenec–srpen  

Pondělí: 7:30 – 11:30, 12:30 –17:00 

Úterý: Zavřeno 

Středa: Zavřeno 

Čtvrtek: Zavřeno 

Pátek: 7:30 – 12:00 

Sběrný dvůr 

Provozní doba:  

Středa: 16:00 – 18:00 (duben-říjen) 

Sobota: 9:00 – 11:00 

Kompostárna 

Po tel. domluvě (384 383 031) 

Lékaři 

MUDr. Martina Janoušková (prakt. 

lékař pro dospělé) – 384 382 183 

MUDr. L’ubica Horkayová (gynekolo-

gická ord.) – 728 849 541 

MUDr. Jana Slavíková (prakt. lékař 

pro dospělé) – 384 383 610 

MUDr. Jana Sedláčková (prakt. lékař 

pro děti a dorost) – 725 373 032 

MUDr. Ilona Žídková (stomatologická 

ordinace) – 384 382 254 

Lékárna Benátky – PharmDr. Jitka 

Dvořáková – 384 383 029 

 

Nové počítače a výtah v ZŠ (foto: N. Semerád) 

Prvomájové odpoledne patřilo pak setkání v Masarykově háji a bylo 

tentokráte věnováno stému výročí řečického fotbalu. Příjemné počasí, 

výborné občerstvení hasičů z Mnichu, malá Machova dechovka  

a dobrá nálada hojných účastníků se postarala o hezké sváteční 

odpoledne a pohodu. Další úspěšnou akcí byl lampionový průvod 

s ohňostrojem, který se konal 7. května a oslava mezinárodního dne 

dětí, která proběhla 4. června. Kardašova Řečice opět ožila, a to je 

jistě dobře. Všichni se již můžeme těšit na další akce z nichž nejbližší je 

tradiční pouťové podium.  

Řečická škola dostala výtah a počíta-

čovou učebnu 

Autor: Petr Nekut 

V současné době končí další velká investice do naší školy, kterou za 

podpory integrovaného regionálního dotačního programu EU a MMR, 

zprostředkovaného MAS Třeboňsko uskutečnilo naše město. Jedná se 

o výtah ve staré budově školy, který odstraní zásadní problém školy, 

jakým je její bezbariérovost a umožní přístup do vyšších pater i pro 

postižené žáky či pedagogy. Instalace výtahu do staré budovy 

nebyla jednoduchá, musela se řešit přístavbou výtahové šachty ve 

dvoře s následným probouráním přes venkovní zeď do staré budovy, 

ale výsledek stojí za vynaloženou námahu. Součástí akce byla i nová 

počítačová učebna, nové servery, kabelové rozvody v učebně, 

elektrorozvody a jištění, software, pracovní stanice a záložní zdroj pro 

celý systém, který velmi urychluje práci.  

Setkání v Masarykově háji. (foto: N. Semerád) 

http://www.kardasova-recice.cz/
mailto:posta@kardasova-recice.cz
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Celkové náklady na obě akce byly 3.400.000 Kč a dotace na ně 

činily 2.807.000 Kč. Mimo tuto dotační akci proběhla i oprava omítek 

na kuchyňském traktu s novým nátěrem. 

Chtěl bych tímto poděkovat pracovníkům MAS Třeboňsko za dobrou 

spolupráci při přípravě žádosti o dotaci a již nyní připravujeme pro 

naši školu další žádost o dotaci, tentokráte na vybavení kuchyně  

a městský mobiliář. 

   

 

Z jednání rady města a zastupitelstva města 

Ve zkratce z rady města 

Autor: Dana Machová (místostarostka) 

Rada například schválila: 

➢ výběr zhotovitele na zřízení plynových kotelen v mateřské škole a společenském 

a kulturním centru Moštárna – firma Valek PVT s. r. o. 

➢ žádost o dotaci na akci „Městský mobiliář a elektronická úřední deska“ 

➢ přijetí dotace od Nadace Agrofert pro SDH K. Řečice na pořízení vysavače včetně 

příslušenství 

➢ žádost o dotaci na akci „Modernizace školní kuchyně ZŠ a MŠ K. Řečice“ 

➢ příspěvek na koupi dárků pro dětí v povinném předškolním roce ZŠ a MŠ K. Řečice 

➢ přijetí dotace za účelem zajištění projektové dokumentace pro výstavbu bytových domů čp. 752 a 753 

➢ cenovou nabídku od firmy Petr Kaška-Izolace na dokončení oprav balkonů bytových domů čp.702 a 703 na 

sídliti TGM 

➢ převod pozemků ve vlastnictví občanů do vlastnictví MÚ K. Řečice v ulici Na Hůrkách 

➢ přidělení bytů č. 15 sídliště TGM 703, č. 7 Nádražní 478 

Rada vzala na vědomí rozpočtová opatření č. 2/2022 a č. 3/2022. Starosta seznámil členy rady se žádostí o opravu 

pozemní komunikace v ulicích Lomnického, Komenského a Na Hůrkách. Dále byli členové rady seznámeni se 

zápisem valné hromady, zprávou dozorčí rady a závěrečným účtem Sdružení měst a obcí Bukovská Voda. 

Z jednání zastupitelstva města 

Ze zápisu zveřejněného dne 5. 4. 2022 na stránkách města. Více informací najdete na www.kardasova-recice.cz / 

Úřad / Úřední deska / Zápis a usnesení z jednání zastupitelstva města.  

Zastupitelstvo města konané dne 23. 3. 2022 projednávalo tyto body: 

Bod č. 1 - Zpráva o činnosti Městského úřadu za uplynulé období 

Starosta města přednesl informace: 
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➢ o stavu plynofikace – plynové kotelny ve škole, školce a moštárně 

➢ o probíhajících přípravných pracích na opravě kanalizace v Husově a Tyršově ulici – výběr projektanta 

➢ o pokračujících pracích na obchvatu města – je vydané územní řízení a probíhá příprava výkupu pozemků 

➢ o novém bezbariérovém WC, výtahu, a počítačové učebně ve škole, obnově rybníka Žabov, nové výsadbě 

stromů a obnově zeleně v Kardašově Řečici a Nítovicích  

➢ o opravě kanalizace, vodovodu a svodů dešťové vody v Komenského ulici 

➢ o zateplení bytových domů č. p. 702 a 703 na sídl. T.G. Masaryka, rekonstrukci bytů v Lažanech č. p. 346 

➢ o probíhajícím jednání s ŘSD ČR o opravě silnice č. 123 – ulice Hradecká až Míru 

➢ o nedostatcích v třídění odpadů a celkovém stavu odpadového hospodářství 

➢ o stavu obnovy lesních porostů poničených vichřicí a s prodejem vytěženého dřeva 

➢ o rekonstrukci trávníku na fotbalovém hřišti 

➢ o opravě čističky odpadních vod – nová dmychadla a frekvenční měniče 

Bod č. 2 - Zastupitelstvo města schválilo Závěrečný účet města za rok 2021 a vyslovilo souhlas s celoročním 

hospodařením. 

Bod č. 3 - Zastupitelstvo města schválilo účetní závěrku města za rok 2021 a taktéž schválilo výsledek hospodaření za 

rok 2021 – zisk ve výši 24 784 635,79 Kč. 

Bod č. 4 – Zastupitelstvo města souhlasilo s poskytnutím finančního příspěvku pro rok 2022 ve výši 35 000,-Kč, pro 

Český rybářský svaz, z.s., MO Kardašova Řečice formou veřejnoprávní smlouvy. 

Bod č. 5 - Zastupitelstvo města souhlasilo s poskytnutím finančního příspěvku na činnost pro rok 2022 ve výši 30 000,-

Kč, pro Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska – Sbor dobrovolných hasičů Mnich formou veřejnoprávní smlouvy. 

Bod č. 6 - Zastupitelstvo města souhlasilo s poskytnutím finančního příspěvku pro rok 2022 ve výši 50 000,-Kč, pro TJ 

Sokol OST Kardašova Řečice formou veřejnoprávní smlouvy. 

Bod č. 7 - Zastupitelstvo města souhlasilo s poskytnutím finančního příspěvku pro rok 2022 ve výši 60 000,-Kč, pro SH 

ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Kardašova Řečice formou veřejnoprávní smlouvy. 

Bod č. 8 - Zastupitelstvo města schválilo zahájení řízení se Státním pozemkovým úřadem, pobočka J. Hradec  

o bezúplatném převedení části pozemku p.č. 637/2 v k. ú. Mnich.  

Bod č. 9 - Zastupitelstvo města schválilo, v rámci majetkoprávního vypořádání pozemků s ŘSD ČR, výměnu pozemků 

v k.ú. Kardašově Řečice p. č. 4274/2 o výměře 44 m2, 4220/5 o výměře 24 m2 a 4237/11 o výměře 60 m2 za jiné 

pozemky ve vlastnictví ČR. 

Bod č. 10 - Zastupitelstvo města schválilo, v rámci majetkoprávního vypořádání pozemků s Jihočeským krajem, záměr 

vzájemného darování pozemků p.č. 4226/37 o výměře 22 m2, p.č. 4226/38 o výměře 17 m2 a p.č. 4226/40 o výměře 

12 m2 v k. ú. Kardašova Řečice ve vlastnictví Jihočeského kraje za pozemek p.č. 4226/39 o výměře 20 m2 v k.ú. 

Kardašova Řečice ve vlastnictví Města Kardašova Řečice. 

Bod č. 11 - Zastupitelstvo města schválilo změnu kupní ceny za pozemek na stavbu garáží na p.č. 304/74 a 304/76 na 

1 000,- Kč/1m2 . Zastupitelstvo města Kardašova Řečice ruší usnesení číslo 14/2021 z 29. 9. 2021. 

Bod č. 12 - Zastupitelstvo města odsuzuje brutální útok Ruska na Ukrajinu a vyjadřuje solidaritu s ukrajinským lidem a je 

připraveno dle svých možností pomoci s ubytováním uprchlíků a začleněním dětí do školy a hledáním zaměstnání. 
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Sbor pro občanské záležitosti 

„Blahopřejeme jubilantům naší obce“ 

Autor: Zdeňka Bzonková 

V uplynulém čtvrtletí oslavili svá významná životní jubilea tito naši spoluobčané: 

Jarmila Zábilková 

Jaroslav Ondřej 

Josef Lakatos 

Soňa Pivcová 

Jarmila Kulhová 

Jiřina Kolářová 

Miroslava Zíková 

Anna Kernerová 

Hana Nekutová 

Stanislav Forman 

Vladimír Kepka 

Ludmila Studená 

Bořena Červenková 

Božena Frolíková 

Milan Boček 

Josef Tůma 

Zdeňka Zahradníková 

Ladislav Radosta 

Josef Fojta 

Jana Todorovičová 

Blažena Dvořáková 

Vladimír Žák 

Tamara Janoušková 

Renata Koubová 

Miloslava Housková 

Ladislav Krejča 

Václav Ryba 

Vratislav Řezka 

Dostávejte zprávy z naší obce  

prostřednictvím e-mailu! 

Vážení občané, 

naše obec vám nabízí možnost bezplatné služby Smart Info na odesílání důležitých informací a zpráv z obce 

přímo na Váš email. 

Co služba přináší? 

• Doručovaní e-mailů od obce 

• Bezplatná služba 

• Jednoduchá a rychlá registrace 

• Možnost výběru kategorií zpráv 

• Jeden účet pro více služeb 

• Osobní údaje v bezpečí 

 

Jak se zaregistrovat na odběr zpráv? 

Registrace je velmi jednoduchá a rychlá. 

1. Stačí kliknout na tlačítko zaregistrovat nebo     

načíst QR kód. 

2. Vybrat svoji obec. 

3. Zvolit kategorii zpráv, které chcete dostávat. 

4. Zadat své kontaktní údaje. 

5. Potvrdit a jste zaregistrováni. 

  

Co můžete získat registrací do Smart Info? 

• Oznámení o výpadcích elektřiny, odečtu vody, plynu... 

• Připomenutí svozu odpadu 

• Pozvánky na připravované události a akce v obci 

• Změny otevíracích hodin pošty, obchodu, úřadu... 

• Termíny očkování domácích zvířat 

• Krátké a podstatné informace z obce 



Řečické zajímavosti IV-VI/2022 9 

 

JRK Česká republika 

Bolzanova 1 I Praha 110 00 

IČO: 24853640 I DIČ: CZ24853640 

www.meneodpadu.cz 

Kardašova Řečice bojuje s odpady 

V současné době se v České republice skládkuje 

48 % odpadů. Tendence je ale jasná: skládko-

vání postupně omezovat, až téměř vypustit.     

Velký bič nachystala Evropská unie, která 

svými odpadovými směrnicemi stanovila jasné 

a přísné cíle: Do roku 2035 navýšit recyklaci 

komunálních odpadů na 65 % a snížit skládko-

vání komunálních odpadů na 10 %.  

Druhý tlak způsobuje česká legislativa. 1. ledna 

2021 začal platit nový odpadový zákon, který 

městům i obcím radikálně navyšuje poplatek za 

ukládání směsného komunálního odpadu (SKO) 

a objemného odpadu na skládku.  

Aktuálně platí města a obce 500 Kč za každou 

tunu SKO a objemného odpadu. Při nesplnění 

skladovacích limitů (190 kg/občan v roce 

2022) se poplatek navyšuje na 900 Kč za 

každou tunu navíc. V průběhu následujících let 

se tato částka může vyšplhat až na 1 850 Kč.  

Odpady v Kardašově Řečici 

Každý občan v našem městě průměrně 

vyprodukuje 298 kg SKO a objemného 

odpadu za rok, čímž přesahujeme 

zákonné limity o 108 kg na občana. 

Pokud nezměníme své návyky, zůstane 

množství odpadu stejné a my se 

nevyhneme zvýšenému poplatku za 

překročení stanoveného množství.  

V dalších letech to nebude lepší – limity 

se snižují a poplatky zvyšují. Pokud se 

množství vyprodukovaného SKO  

a objemného odpadu nezmění, budeme 

platit stále více. Za pouhé dva roky limit 

klesne na 170 kg/občan/rok a každá 

tuna navíc nás vyjde na 1 250 Kč. 

Toto drastické zdražování se pak může promítnout i do poplatků za odpady u samotných občanů. Proto je 

v zájmu každého z nás uchopit do rukou tu jedinou zbraň, kterou máme – snížit objem SKO a objemného 

odpadu v naší obci. Toho docílíme i tím, že budeme vytvářet méně odpadu a odpad, který nám 

vznikne, poctivě vytřídíme. 
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Jak a proč vytvářet méně odpadu?  

Všeobecně platí jednoduché pravidlo: čím méně odpadu vytvoříme, tím nižší budou náklady na jeho 

likvidaci. Nikdy asi nedosáhneme toho, aby nevznikal žádný odpad, ale můžeme jeho množství alespoň 

snížit. Jak na to? Možností je spousta:  

➢ Noste si vlastní pytlíky na pečivo, ovoce a zeleninu.  

➢ Nakupujte v bezobalových obchodech.  

➢ Pořizujte si věci z druhé ruky.   

➢ Rozbité věci nevyhazujte, ale opravujte.  

➢ Posílejte věci dál – nabídněte je svým známým, zveřejněte inzerát na internetu, nebo je odneste do 

re-use centra.  

➢ Kompostujte.   

Proč kompostovat?  

Podle statistik biologic-

ky rozložitelný komu-

nální odpad tvoří až 31 

% obsahu běžné české 

popelnice na SKO! Při-

tom je tento odpad cenná 

surovina a na skládku 

v žádném případě nepat-

ří. Raději ho zužitkujte 

ve svém kompostéru. 

Ten bioodpad promění 

na kvalitní hnojivo, které 

má blahodárné účinky na 

půdu, užitkové i okrasné 

rostliny.  

 

Podporujeme domácí kompostování  

Nechceme nechávat zodpovědnost jen na občanech, proto jsme se rozhodli podpořit domácí kompostování. 

Každý, kdo bude mít zájem, si od nás může koupit kompostér za poloviční cenu. Uvědomujeme si totiž, že 

pořizovací náklady na kompostéry jsou vysoké, ale velice nám záleží na tom, aby kompostování bylo 

dostupné úplně pro všechny. Proto jsme přistoupili k 

tomuto kroku. 

Jak kompostéry získat, se dozvíte na besedě, která 

proběhne už 28. června 2022 v 18:00 v radničním sále 

města. S odborníky na odpadové hospodářství vám také 

povíme více o významu domácího kompostování  

a ukážeme vám, jak správně kompostovat. Zároveň se 

zde budeme bavit i o odpadovém hospodářství našeho 

města (např. o výši poplatku za odpady). Na konci bude 

samozřejmě prostor na dotazy. Vaše účast je tak velmi 

důležitá a věříme, že se sejdeme v hojném počtu!  
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Literární večer v knihovně. (foto: N. Semerád) 

Studenti VU3V (foto: archiv autora) 

Události, zajímavosti, komentáře 

Literární večer 

Autor: Jan Pomije 

Dne 18. května v 18.00 hodin se 

uskutečnil v městské knihovně  

v Kardašově Řečici „Literární večer 

se čtením poezie“. Akce se 

zúčastnilo asi 17 návštěvníků. Byla 

prezentována díla paní Zdeňky 

Maršíkové a pana Jana Frolíka za 

účasti pana Karla Slámy. Paní 

Zdeňka Maršíková jako první 

předčítala ze své knihy „Jak letět 

bez křídel“ několik svých básní. 

Poté pan Frolík představil své dvě 

nové sbírky básní. Jedna se 

jmenuje „Pěti zuby směje se na 

pravnouče“ a druhá „Frantovo 

pole a jiná čtrnáctiverší“. Z té 

druhé sbírky, která je doplněna 

fotografiemi, pan Frolík přednesl 

několik básní. Některé básně z této 

sbírky zhudebnil přítel pana Frolíka 

pan Petr Hromádka. Pan Hromádka za doprovodu své kytary několik básní zazpíval. Pro účastníky tohoto večera, 

kteří milují poezii, to byl povznášející zážitek. 

Promoce Virtuální Univerzity 

třetího věku v Praze 

Autor: Jan Pomije 

Otevřením rekonstruované radnice v Kardašově 

Řečici vznikla i nová knihovna v roce 2016. Prostory 

nové knihovny umožnily vznik Virtuální Univerzity tře-

tího věku. Tutorkou VU3V se stala knihovnice paní 

Jitka Vondrková.  Posluchači VU3V se mohou stát 

občané České republiky, kteří již dosáhli starobního 

anebo invalidního důchodu. Společná výuka se 

provádí v konzultačním středisku kardašovořečické 

knihovny formou video-přednášek. Každý kurs, který 

byl vybrán ke studiu, má 6 video-přednášek. Spo-

lečná výuka probíhá 1x za 14 dnů (úterý). Podmín-

kou je, aby každý účastník měl přístup k internetu na 

své osobní loginy. Po vyplnění Přihlášky ke studiu, 

kterou obdrží od tutora a zaplacení studijního po-

platku za daný kurs se stává posluchačem VU3V. 

Podrobné informace o studiu získáte u knihovnice 

paní Jitky Vondrkové.  

Za dobu existence konzultačního střediska v Karda-

šově Řečici bylo již uskutečněno 14 kursů vždy o šesti 

přednáškách. 15. ledna 2020 bylo prvním naším 

absolventům předáno v Praze v aule České země-

dělské univerzity Osvědčení o absolutoriu Univerzity 

třetího věku „Svět okolo nás I“, které se uděluje po 
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Studenti VU3V před ČZU (foto: archiv autorky) 

absolvování šesti semestrů (kurzů).  Po dobu pandemie se promoční ceremoniál prováděl virtuálně prostřednictvím 

videozáznamu. Letošního roku jsme se opět dočkali slavnostního předávání Osvědčení o absolutoriu. Předání se 

uskutečnilo 12. května letošního roku opět v aule České zemědělské univerzity. Bylo uděleno jedno Osvědčení  

o absolutoriu „Svět okolo nás I“ a čtyři Osvědčení o absolutoriu „Svět okolo nás II“. Tohoto letošního slavnostního 

převzetí se osobně zúčastnili čtyři naši posluchači. Všem se slavnostní akce moc líbila. Cesta do Prahy a zpět se letos 

uskutečnila vlakem, využili jsme možnost oběda ve studentské menze a domů jsme si přivezli jen ty nejlepší dojmy. 

Promoce   

Autor: Hana Machová  

Dne 15. 1. 2020 jsme se poprvé zúčastnili promoce 

VU3V (Virtuální univerzita třetího věku) v Praze – 

Suchdole při ČZU-Provozně ekonomická fakulta. 

Nyní, po dvou letech, 12. 5. 2022 jsme tu byli opět. 

Sice v menší sestavě (koronavir), čtyři studenti: 

Věra Doláková, Hana Machová, Vladimír Kubíček 

a Jan Pomije. 

Ve čtvrtek v 7,13 hodin (všichni jsme přišli včas na 

vlakové nádraží) pod taktovkou Jana Pomijů jsme 

nastoupili do vlaku směr Veselí nad Lužnicí a po 

přestupu do rychlíku, směr Praha. Cestu jsme 

zvládli s jednou výlukou v Chotovinách do 

Olbramovic. Vše proběhlo v naprosté pohodě. Na 

hlavním nádraží v Praze na nás čekala moje 

vnučka Bětuška, která nás doprovodila až před 

aulu ČZU (Česká zemědělská univerzita), kde jsme 

to už znali. Tam naše řady rozšířila dcera Vládi 

Kubíčka, Jitka s vnučkou Ninuškou. Obě se 

zúčastnily slavnostního ceremoniálu. 

Hlavní postavou naší výpravy byl Jan Pomije, který 

zajistil naši prezentaci a přidělená místa. Měli jsme 

malou časovou rezervu, a tak jsme se procházeli 

po okolí auly a objevili jsme lavičku Václava 

Havla. Nemohli jsme si nechat ujít příležitost se na 

lavičku posadit, vyfotografovat se na ní a mít tak 

hezké fotografie. Také jsme objevili stánek 

chráněné dílny a museli jsme ochutnat jejich 

výrobky v podobě koláčků a štrůdlu. A už byl čas 

se usadit na vyhrazená místa v auditoriu. 

Promoce probíhala se vším všudy. Po příchodu 

kolegia zazněla naše státní hymna, pak nás 

jmenovitě představovali nastoupenému kolegiu  

a poté začalo předávání Osvědčení o absoluto-

riu. Předávání probíhalo podle názvů konzultač-

ních středisek, abecedně. Osvědčení přebírali 

určení zástupci konzultačních středisek, za nás Jan 

Pomije. Atmosféra byla nádherná a na závěr zazněla studentská hymna. Kdo mohl a chtěl, tak zpíval. Odcházející 

kolegium nás pozdravilo úklonem hlavy. Pak jsme vše zakončili dobrým obědem ve studentské menze, a jak jinak, 

řízkem s bramborem a kluci ještě dršťkovou polévkou.  

A protože už jsme byli světa znalí, cestu z kampusu jsme absolvovali sami, bez doprovodu, trolejbusem a metrem  

a šťastně jsme dorazili na hlavní nádraží, kde jsme se osvěžili vychlazeným Braníkem a Gambrinusem. Spokojeni a plni 

zážitků jsme nasedli do vlaku směr Kardašova Řečice. Vše jelo podle jízdního řádu. Měli jsme šikovného vedoucího, 

který má vlaky v malíčku – našeho Honzíka. 

Doufáme, že podzimní semestr začne bez omezení a budeme se scházet v naší krásné knihovně pod vedením 

starostlivé tutorky Jitky Vondrkové. 
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Zubní lékařství Moric Baštýř (foto: MK v Praze) 

Otec a syn Baštýřovi 

Autor: Jan Frolík 

V polovině 19. století žila v Kardašově Řečici početná židovská 

komunita. Mnozí z těch, kteří z ní pocházeli, našli v životě široké 

uplatnění. Platí to především o Leopoldu Gottliebovi, lékaři, který 

zahájil svou profesní dráhu ve svém rodišti, později však působil  

v Jáchymově, kde se výraznou měrou zasloužil o zřízení proslulých 

radiových lázní. 

Někteří dočasně místní Židé z našeho města nepocházeli, spíše se jím 

jen mihli a brzy zamířili jinam. Jedním z nich byl také Moric (Moses) 

Baštýř. Narodil se r. 1835 v Dřítěni u Českých Budějovic a rovněž on 

promoval na doktora lékařství. V Řečici žil i s rodinou v polovině 60. let. 

Odtud se přestěhoval do Ústí nad Labem a roku 1872 se pak 

definitivně usadil V Praze. 

M. Baštýř se postupně specializoval na zubní lékařství a záhy se v něm 

stal vyhlášeným odborníkem. Habilitoval se jako docent na lékařské 

fakultě české části Karlo-Ferdinandovy univerzity. Prosazoval nové 

metody ve stomatologii a na toto téma napsal množství odborných 

textů. Byl i aktivní v řadě spolků a angažoval se také v lokální politice. 

„Doktor Baštýř je v Praze osobností všeobecně oblíbenou a jako zubní 

lékař má praxi největší“, napsal o něm Jan Neruda. Vysokého věku se 

však tento bývalý řečický občan nedožil. Zemřel roku 1894.  

Dne 1. 5. 1865, tedy v době, kdy působil v Kardašově Řečici, se mu 

narodil syn Alfred. Vyznačoval-li se starší z Baštýřů rozsáhlým polem 

působnosti, jeho syn byl ještě činorodější. I on se zaměřil na zubní 

medicínu a jako velice schopný lékař získal záhy klientelu  

z nejbohatších společenských kruhů. Za prostředky, které tím vydělal, 

skupoval umělecká díla, ale horlivě se zabýval též fotografií, vynalézal 

či zdokonaloval různé přístroje a byl i nadšeným radioamatérem.  

V širší známost však vešel A. Baštýř, někdy užívající pseudonym Aldred 

Abatýr, především svým zájmem o rozvíjející se české filmové umění,  

o něž se zasloužil nejenom jako schopný organizátor, ale i jako 

představitel mnoha epizodních rolí. Z divácky nejoblíbenějších filmů,  

v nichž vystupoval, zaslouží mj. zmínku Svět patří nám, kde si zahrál po 

boku Jana Wericha a Jiřího Voskovce, či Batalion, jemuž herecky 

dominoval František Smolík. Je namístě zmínit se i o tom, že v roce 

1936 ztělesnil A. Baštýř roli kardinála ve filmu Golem, který režíroval 

Francouz Julien Duvivier, tvůrce pozdějších velmi úspěšných snímků 

(uveďme kupř. Ďábla a desatero), které si my starší ještě dobře 

pamatujeme. 

 

Vznik Protektorátu Čechy a Morava a hon 

německých nacistů na Židy, nemohl do živo-

ta A. Baštýře, jemuž navíc škodilo i to, že byl 

svobodným zednářem, tragicky nezasáh-

nout. Psychicky se zhroutil a byl hospitalizo-

ván v bohnické léčebně, odkud pak vedla 

jeho cesta do Terezína, kde 21. srpna 1942 

zemřel. Připomeňme si tuto osobnost, od jejíž 

smrti uplyne zanedlouho osmdesát let.  

Moric Baštýř (nahoře) a Alfred Baštýř (dole). 

(zdroj: geni.com) 
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Netradiční pohled na Karlštejn ze severu (foto: archiv autora) 

Pohled na Alkazar od Berounky (foto: archiv autora) 

Bubovický vodopád v dobách, kdy ještě byla v korytě voda (a.a.) 

Proslulý Dub u sedmi bratří nedaleko Karlštejna (foto: archiv aut.) 

50 let od vzniku CHKO Český 

kras - 2. část 

Autor: Karel Hloušek 

Stručnou charakteristiku Českého krasu jsem již nastínil  

v první. části, přesto bych se ji snažil doplnit několika 

zajímavostmi. Český Kras jako pojem totiž poprvé použil  

v časopise Krása našeho domova Jaroslav Petrbok již 

někdy v roce 1922. Tomuto učiteli, badateli a jeskyňářovi 

totiž tato krajina mezi Berounem a Prahou připomínala 

krajinu ve slovinském pohoří Kras. Toto pojmenování se 

posléze ujalo a v roce 1972 se stalo i úředním názvem 

chráněné krajinné oblasti. Jinak přírodní rezervace Koda 

byla vyhlášena již v roce 1952 a přírodní rezervace Karlštejn 

tři roky poté. Současná CHKO zahrnuje úctyhodných 21 

maloplošných chráněných území. Milovníci přírody i běžní 

turisté se mohou v této oblasti seznámit s několika 

naučnými stezkami opatřenými informačními panely. Mezi 

nejpopulárnější patří například Svatojánský okruh, Srdcem 

Českého krasu, Po stopách českých králů či Zlatý kůň. 

Čtenáře Řečických zajímavostí bych chtěl více seznámit  

s Národní přírodní rezervací Karlštejn.  

NPR Karlštejn 

Národní přírodní rezervace Karlštejn má plochu zhruba 

1547 ha a nachází se mezi obcemi Srbsko, Svatý Jan pod 

Skalou, Bubovice, Mořina a Karlštejn. Jedná se většinou  

o členité, zalesněné území s bohatou geologickou minulostí 

a pozoruhodným výskytem rozmanité flory a fauny. 

Územím protékají kouzelné potoky Budňanský, Bubovický  

a Loděnický zvaný též Kačák. V rezervaci je patrný profil 

geologickými vrstvami, a to od spodního siluru až do 

středního devonu. Pěnovec je možné vysledovat v oblasti 

tzv. Bubovických vodopádů a ve Svatém Janu pod Skalou. 

Na území NPR je evidováno přes 100 jeskyní, z nichž asi 

nejzajímavější se nacházejí v kaňonu Berounky směrem  

k lomu Alkazar od Srbska a pak ve vlastním Alkazaru. Dříve 

byly některé jeskyně využívány lidmi, jeskyně pod Kačákem 

dokonce někdy v paleolitu před 100 000 lety. Ekosystémy 

jsou zde velmi pestré a zahrnují dubohabřiny, bučiny, 

doubravy či skalní stepi. Z rostlin a živočichů byl prokázán 

odborníky výskyt Bledule jarní, vzácného Sleziníku 

červeného zakřiveného, Vláknice krvavé, Česneku 

kulovitého v údolí Kačáku u Hostimi, dále pak Jeleního 

jazyku celolistého, Puchýřníku cibulkonosného, Pečárky 

tlustonohé či Mloka skvrnitého za deštivého počasí  

u Bubovického potoku či poblíž jeho vyschlého koryta. 

Lokalita Velká hora poblíž Bubovického potoka je zase 

zajímavá výskytem jasanu v lesních partiích, Česnáčkem 

lékařským, Třezalkou ozdobnou či Vstavačem osmahlým. 

Vrch Doutnáč, ležící severozápadně od Velké hory, se 

může pochlubit výskytem Rudohlávka jehlancovitého 

nebo Prorostlíka prutnatého a Komárkova lesostep poblíž 

Královy studně pak výskytem Žitovky obilné, Oblovky 

drobné, Suchomilky obecné či vzácného pavouka 

Listovníka Bucharového. Jinak z ptáků – dravců za zmínku 

stojí Výr velký, hnízdící v lomech a kaňonu Berounky a ze 
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Přestavěná Kubrychtova bouda (ochranáři přírody) a Králova studně (foto: archiv autora) 

Známý lom Malá Amerika a bledule jarní u potoka Kačáku (foto: archiv autora) 

zpěvných ptáků pak Pěnice vlašská a Ťuhýk obecný, kteří si též rádi dělají hnízda ve zmíněných skalních útvarech.  

V okolí Srbska a Hostimi bylo vypozorováno několik obydlených jezevčích a bobřích hradů.   

 

Při svém vlastním poznávání NPR 

Karlštejn jsem zvolil dvě výletní 

trasy. První vedla ze Srbska podél 

Berounky k lomu Alkazar a pak 

podél Loděnického potoku 

(Kačáku) k obci Hostim a poté 

oblastí Na pláních kolem Zeleného 

a Červeného kříže přes lom Na 

Chlumu zpět do Srbska. Druhá pak 

směřovala po lehčím obědě  

v restauraci a penzionu U Lva  

v Srbsku ke Kubrychtově boudě  

a Bubovickým vodopádům, 

posléze postupně ke Králově 

studni, k lomu Malá Amerika, Dubu 

sedmi bratří do Karlštejna. Zážitky z 

těchto cest byly vcelku pestré. Už 

jen pohled od Berounky na skalní 

masívy byl unikátní. Ostatně určitě 

ne náhodou si lom Alkazar vybralo 

několik společností k natáčení 

filmů. Mysteriózně pak působí na 

člověka svou přírodní rozmanitostí 

údolí Kačáku. U Hostimi je možno 

shlédnout zajímavé dílko bobřího 

společenstva. Cesta členitým 

terénem rozmanitým smíšeným 

lesem byla též zajímavá a v lomu 

Na Chlumu jsem si mohl představit, 

jak ještě v šedesátých letech 

minulého století zde probíhal čilý 

pracovní ruch, kdy naplněné 

vozíky s vápencem směřovaly na 

překladiště u železniční stanice  

v Srbsku. Trasa ke Kubrychtově 

boudě vede od Srbska trochu do 

svahu a působí romanticky. 

Kubrychtova bouda vznikla v roce 

1921 zásluhou manželů Anny  

a Josefa Kubrychtových a byla 

koncipována zprvu jako přístřešek  

s občerstvením. Později se 

proměnila v turistickou ubytovnu se 

dvěma malými a dvěma velkými 

pokoji. Postupně se však v Boudě 

muselo prodávat místo točeného 

piva lahvové a po smrti manžela 

Anna řečená ,,Bábinka“ v tomto 

zařízení pod tzv. Jednotou ještě 

udržovala hostinský provoz do let 

osmdesátých. Pak však musela 

odejít ze zdravotních důvodů do 

Domova důchodců. Jinak 

Kubrychtova bouda sloužila zhruba 

od 50. let trampům, kteří objevovali 

Ameriku, totiž soustavu jámových 

lomů a propojovacích štol. 

Bábinka však ubytovávala údajně 

pouze ty, které dobře znala. 

Pravda je, že někteří trampíci 

nebyli dobře zapsáni u místních 

ochranářů. Ti nakonec Kubrychto-

vu boudu vykoupili a rok po jejím 

záhadném vyhoření nechali 

postavit boudu novou, která však 

není trvale obydlena a přestala být 

centrem trampských aktivit. K tomu 

mám potřebu dodat, že za totality 

jsem v Čechách navštívil několik 

trampských potlachů, kde se hrálo, 

zpívalo a provozovaly se různé hry. 

U jednoho stolu seděli společně 
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dělníci, obchodníci, inženýři, lékaři  

i speleologové… Kupříkladu držitelé 

modrých knížek nebyli pro tuto 

skupinu rozhodně zavrženíhodnými 

jedinci. Všeobecně je možno 

konstatovat, že i když se někdy 

zájmy trampů křížily se zájmy Státní 

ochrany přírody, tramping určitě 

tvořil a prý ještě tvoří důležitou 

součást ducha kulturní krajiny 

Českého krasu. Od Kubrychtovy 

boudy je to již jen kousek k tzv. 

Bubovickým vodo-

pádům. Koryto ve 

skalním úbočí vypa-

dá kouzelně, i když 

bohužel v tomto 

roce nebylo po vodě 

ani památky. Má 

pouť pak byla na-

směrována po cestě 

Vojty Náprstka ke 

Králově studni a poté 

k lomu Malá Ameri-

ka. V okolí cesty mě 

zaujaly úžasné ba-

revné koberce růz-

ných květin. Pohled 

do útrob lomu Malá Amerika 

vyvolává v člověku různé 

romantické představy a láká k po-

drobnějšímu průzkumu tohoto 

útvaru. To se však z bezpečnost-

ních důvodů nedoporučuje, ba je 

dokonce zapovězeno. Na trase do 

Karlštejna je pozoruhodný ještě 

Dub sedmi bratří, a to zejména 

svou mohutností a tvarem. V sa-

motném Karlštejně jsem si 

vzpomněl na pohodovou bývalou 

volejbalistku Lenku Včelákovou, s 

níž jsem po svých nečetných 

rekreačních zkušenostech se 

stolním tenisem zakládal někdy ve 

svých třiceti sedmi letech 

karlštejnské béčko. Na konci 2. tra-

sy mě ještě zaujal model železnice 

v čekárně karlštejnského nádraží.  

Závěrem je potřeba podotknout, 

že krom zmíněných dvou rezervací 

jsou v CHKO Český kras ještě další 

zajímavé lokality, a to Koněprus-

kými jeskyněmi a jejich okolím 

počínaje a oblastmi před Prahou 

konče. 

Zdroje: 

Vlastní poznání a pozorování 

Emil Šnaidauf – Českému krasu je 

50 let 

Karel Žák, Václav Cílek, Martin 

Majer a kolektiv – Srdce Českého 

krasu 

Dvě události z nedávné historie města 

Autor: Zdenka Maršíková 

V minulém čísle Řečických zajímavostí jsme se seznámili se situací našeho města v prvních dvou válečných letech 

1939 a 1940, jak ji popsal kronikář Pamětní knihy města Kardašova Řečice. Z reakce čtenářů nejstarší generace jsem 

zaznamenala, že se jim vybavily vzpomínky na některé uvedené skutečnosti. Tentokrát otevřeme Kroniku měšťanské 

 i obecné školy chlapecké (1879-1938), abychom mohli nahlédnout do 20. a 30. let první republiky. Obecní kronika 

totiž v letech 1925-1937 nebyla vedena, a tak jediným zdrojem poznání z tohoto období je školní kronika, kde se 

dočteme mimo jiné o dvou událostech, které se svým způsobem otiskly do života zdejších obyvatel, i když každá 

jiným způsobem. Začněme tou příjemnější a časově starší, tedy založením Masarykova háje.  

Masarykův háj  

Každoroční prvomájové setkávání 

občanů v Masarykově háji, jež 

pořádá město, se stalo  

v posledních letech oblíbenou 

tradicí. Jedním z cílů této tradice, 

ne-li tím hlavním, je udržování 

obecní pospolitosti a dobrých 

vztahů mezi lidmi. Po úvodním 

projevu starosty města a položení 

kytic k pomníku prezidenta T.G. 

Masaryka vždy následuje krátký 

kulturní program a po něm už 

volná zábava a čas na povídání si 

se známými a sousedy. Dobrou 

náladu podporuje i zajištěné 

občerstvení. Tato tradice by 

nevznikla, kdyby se před mnoha 

lety nenašlo pár iniciativních lidí, 

kteří se rozhodli vybudovat  

v Kardašově Řečici prezidentu 

Masarykovi památník. Památníků 

TGM v podobě soch na náměstí či 

reliéfů nebo byst na významných 

budovách, je u nás mnoho, ale tak 

originálně pojaté řešení, jaké 

vzniklo v Kardašově Řečici v roce 

1926, bychom těžko hledali. A já 

myslím, že by se tato varianta 

bývalému státníkovi určitě líbila.  

Dnes už asi nezjistíme, kdo dal 

podnět k vybudování památníku  

v lese za městem, ale víme, že 

hlavní roli při jeho realizaci tehdy 

hrál hajný Ferdinand Douda.  

V Babkách, na místě, kde se léta 

lámal kámen, zůstaly po bývalém 

lomu rokle a mokřiny. Ve školní 

kronice se dočteme doslova, že 

hajný Douda v těchto místech 

„vykouzlil háj“. Je to vyjádření sice 

poetické, ale velmi nadsazené  

a hlavně nevýstižné. Na zavezení 

roklí a vyrovnání terénu vzniklého 

svahu se pod vedením hajného 

podíleli nejspíš lesní dělníci, 

eventuálně doplnění dalšími 

dobrovolníky. Po konečné úpravě 

svažitého terénu zde bylo vysázeno 

76 buků, jejichž počet měl 

připomínat tehdejší věk prezidenta, 

narozeného v roce 1850. Do skalky, 

vyčnívající ze zavezeného svahu, 

Bobří dílo u Kačáku nedaleko Hostimi (foto: archiv autora) 
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Partie rybníka Pichovského (archiv autora) 

nakonec město nechalo vsadit 

desku s reliéfním portrétem 

prezidenta. Srovnán a upraven byl 

i terén kolem studánky pod 

skalkou. Terénní práce probíhaly 

pravděpodobně již v průběhu roku 

1925, jejich dokončení a vy-

sazování stromů asi následující rok 

na jaře.  

Slavnostní otevření Masarykova 

háje i s odhalením pamětní desky 

se pak uskutečnilo až 3. června 

1926. Měšťanská i obecní škola 

chlapecká tuto příležitost využila  

k uspořádání Dětského dne  

a podle zápisu v kronice se celá 

akce zřejmě konala v její režii. 

Slavnost byla zahájena průvodem, 

který vyšel od městské radnice,  

v jeho čele žáci s praporky, 

mávátky a květinami, doprovázení 

rodiči, učiteli, zástupci města  

a dalšími účastníky slavnosti. Před 

ozdobeným pomníkem se 

slavobránou utvořili školní děti  

a další přítomní špalír podle 

štěrkové cestičky a tehdejší 

starosta města, pan Ferdinand 

Dejmek, pronesl před pomníkem 

slavnostní projev, v jehož závěru 

Masarykův háj „odporučil k laskavé 

ochraně mládeži a obecenstvu“. 

Následovala recitace příležitostné 

básně a pak hudební kroužek pod 

vedením p. učitele Naidera zahrál 

oblíbenou prezidentovu píseň Teče 

voda, teče. Na závěr slavnosti 

zazněla státní hymna. Další část 

odpoledne už byla věnována 

výhradně zábavě dětí, které tu 

zpívaly, recitovaly a předváděly 

různé hrané výstupy. Celkovou 

částku vybraného vstupného na 

tuto slavnost škola následně 

věnovala České zemské komisi pro 

péči o mládež.  

Tolik tedy svědectví školní kroniky  

o založení Masarykova háje. Už 

zbývá jen dodat, že místo s pa-

mátníkem prezidenta Masaryka by 

si zasloužilo, aby byla k němu 

obnovena nejkratší přímá cesta, 

kdysi za minulého režimu účelově 

zrušená a zaoraná. Náklady by 

neměly v tomto případě hrát roli. 

Následující událost zaznamenaná  

v téže školní kronice nás přenese  

o několik let dál, do roku 1931. 

Tehdy Řečici postihla prudká 

povodeň, na kterou nebyl čas se 

připravit. Protrhla se totiž hráz 

Pichovského rybníka.  

Povodeň  

Byla sobota 3. října 1931. Do 

poklidného večerního ticha se už 

za tmy po deváté hodině ozval od 

Pichovského rybníka, vodou zcela 

zaplněného, děsivý hukot a hlo-

moz. Nastala pohroma, jakou 

nikdo nepamatoval. Shnilá vazba 

hráze rybníka nevydržela tlak vody  

a rozvalila se. Masa vody během 

chvíle zaplavila údolí Žďárského 

potoka, kde vytvořila jezero. Voda 

vnikla do domů Karasů, Křenků, 

Huňáčků, Kulhů a do Adámkova 

mlýna. Obyvatelé vyváděli ze stájí 

dobytek a z oken obytných 

místností vylévali vodu okny.  

Mocný proud se převalil přes rybník 

Kuchyňku, strhl břeh potoka  

i s kolejnicemi zde uloženými, utrhl 

kanalizační rouru, rozerval silnici. 

Adámků mlýn měl zatopenou 

strojovnu i mlýnici plnou obilí. 

Mlynář se chtěl pokusit uvolnit 

splav, přičemž byl proudem stržen 

do vody a málem přišel o život. 

Voda si razila cestu i vchodem do 

domu kostelníka p. Březiny  

a druhými vraty vytékala na silnici. 

Kronikář nezmiňuje, že voda 

musela zaplavit i řadu domů  

s hostincem U Nekutů na druhé 

straně silnice, za nimiž se valila dál 

korytem potoka Řečice, zaplavila 

Lúsy a Nádory za městem, odkud 

se pak rozlila dál do kraje  

a postupně vsakovala. Až do 

těchto míst proud zanesl zbytky 

vazby z hráze rybníka. 

 

Masarykův háj v roce 1926 (archiv autorky) 
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Celkem stručná výpověď školní 

kroniky je jediným svědectvím  

o této události. Bohužel se z ní již 

nedozvíme, jak se město  

s pohromou vyrovnávalo, jak byla 

budována nová hráz Picháku, 

opravena hráz Kuchyňky a břeh 

potoka, spravena kanalizace, 

silnice v Jablonského třídě atd. Jen 

samotný úklid všech postižených 

míst musel být náročný. Bohužel už 

se nemáme koho ptát, už nežije 

nikdo, kdo by to mohl pamatovat. 

Ale možná, že z vyprávění těch 

starších někdo o povodni přece jen 

ví a může se s námi podělit o své 

vzpomínky. 

Digitalizace a elektronická komunikace 

Autor: Veronika Slaninová 

Digitalizace a masívní nástup elektronické komunikace vládnou světem. Fandové všeho digitálního tleskají, 

staromilci, kteří nedají dopustit na papír, trošku šílí. Vždycky, když přijde nějaká novinka z této oblasti, vzpomenu si na 

větu Divadla Járy Cimrmana ze hry Posel z Liptákova: „Ten pokrok! Kde se to zastaví?“ Ve hře šlo sice o suchý článek 

neboli baterii, ale na digitalizaci a elektronickou komunikaci snad ve všech oblastech se to dá aplikovat úplně 

stejně.  

Ano, jsem staromilec. Ráda píšu 

plnícím perem, mám papírový diář 

a k němu měkkou tužku a bílou 

gumu se slonem. Pamatuji doby, 

kdy se vše psalo na mechanickém 

psacím stroji. Kopie se daly pořídit 

nevýše tři – pokud měly být jakž 

takž čitelné (dokázala by vůbec 

dnešní mládež správně založit 

kopírák)? Opravy byly možné 

pouze za pomoci bílých 

korekčních papírků. Vrchlického 

„Baladu o prdu“ jsme si předávali 

jako vzácnost a snažili se pomocí 

průklepáku pořídit i víc než tři 

čitelné kopie naráz. Pro kamarády. 

Mělo to své kouzlo. 

Stejně tak telefonování. Dokud 

bylo nutné vytáčet čísla pomocí 

kolečka s dírkami, každý z nás si 

pamatoval skoro všechna důležitá. 

Na rodinu, kamarády, některé 

úřady. Většina z nás ve věku 40+ si 

pamatuje i mobilní číslo první velké 

lásky, protože tenkrát se daly přes 

web posílat zdarma SMS (ano, 

opravdu byly doby, kdy byla každá 

SMS zpoplatněná a neexistovaly 

neomezené tarify). Jen bylo nutné 

pokaždé zadat telefonní číslo, 

takže se vrylo do paměti 

spolehlivě. A dnes? Kdo z nás je 

schopný vychrlit zpaměti telefony 

potomků nebo rodičů? Děti často 

neznají ani své vlastní telefonní 

číslo.  Protože dřív byl jeden telefon 

v rodině (někdy ani to ne, od toho 

byly telefonní budky a ústředny na 

poštách), dnes jich je nejméně 

tolik, kolik má rodina členů. Někde 

má dokonce obdobu mobilního 

telefonu i pes. A pokud překročí 

hranice povoleného prostoru, 

budete upozorněni pomocí SMS. 

Nástup elektronické komunikace 

výrazně urychlil covid. Do jeho 

příchodu si většina z nás vystačila  

s e-mailem a elektronickým 

bankovnictvím. Najednou bylo vše 

jinak. Do obchodů se nesmělo, 

nastoupila éra e-shopů. To mělo 

ovšem svá úskalí. Mnoho e-shopů 

(ale i poskytovatelů služeb – např. 

Netflix, O2) vyžaduje registraci. Což 

znamená vytvoření uživatelského 

jména a hesla. Pravidla pro 

uživatelská jména jsou různá. 

Někde to je e-mail, jinde jste si 

máte vymyslet vlastní přezdívku. 

Ještě větší legrace nastává u volby 

hesla. Někde stačí 5 znaků, jinde je 

minimální počet 12. Někdy projde 

heslo 11111, jinde je nutné 

kombinovat číslice a písmena. 

Navíc velká a malá písmena. 

Dobře, něco jste tam nacvakáte. 

Ale běda, když by bylo potřeba ve 

stejném obchodě nakoupit znovu! 

Je potřeba zadat uživatelské 

jméno i heslo. Marně lovíte  

v paměti, jestli uživatelské jméno 

vychází z vašeho e-mailu, 

skutečného jména, zda je to 

skautská přezdívka anebo 

přezdívka z dob vysokoškolských 

studií (dost často to záleží na 

momentálním rozpoložení v době 

nákupu). A pak heslo. Sakra… 

Nějaké tam zkusíte. Vyskočí hláška: 

„Neplatné přihlašovací údaje“. 

Jestli je špatně uživatelské jméno 

nebo heslo, to bohužel nezjistíte. 

Takže co teď? Ano, obnova 

uživatelského jména. Na e-mail, 

který zadáte, vám přijde nové 

uživatelské jméno, jehož tvar je 

zpravidla něco jako x6:MaR7. Dále 

musíte požádat o obnovu hesla. 

Na e-mail vám přijde 25duWY4. 

Ještě, že je covid za námi (snad)  

a opět můžeme nakupovat  
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v kamenných obchodech. Tam k 

nákupu stačí pronést „Dobrý den!“. 

Ale i příznivci on-line nakupování 

nemusí zoufat, mám pocit, že čím 

dál více obchodů nabízí možnost 

nákupů bez registrace. 

Dalšími oblastmi velmi vhodnými 

pro masivnější nástup elektronické 

komunikace jsou školství a vol-

nočasové aktivity. Pokud máte děti 

rozeseté po vícero školách, je to 

ještě zábavnější. Někde mají 

systém Edupage, jinde Bakaláře.  

K tomu se ještě přidávají hudební 

nástroje (dva různé systémy – 

jeden pro známkování, druhý pro 

zadávání úkolů a vyplňování testů). 

A ještě další kroužky – například od 

Domu dětí a mládeže. Nebo 

tábory zastřešované Jihočeskou 

univerzitou. Všude jsou nutná 

uživatelská jména a hesla. Ke 

zprovoznění některých aplikací si 

musíte navíc založit účet u Googlu, 

skrze který se přihlásíte. Ovšem až 

po potvrzení kódu, který se vám 

zobrazí na telefonu, takže když  

u sebe zrovna nemáte svůj mobil, 

máte po ptákách (ostatně stejně 

jako při přihlašování do elektronic-

kého bankovnictví, tam se bez 

mobilu u ruky také neobejdete). 

Elektronická žákovská je na jednu 

stranu výborná věc. Máte okamžitý 

přehled o všem. Na druhou stranu 

si těžko na památku založíte 

kouzelné zápisky typu-viz. obrázek. 

 A když už jsem nakousla přihlášky 

na tábor… Přihlásili jsme syny na 

příměstský tábor pořádaný 

zdravotně-sociální fakultou 

Jihočeské univerzity. Přišel mail 

zhruba následujícího znění: 

„Vážený uživateli, právě Vám byl 

vytvořen účet pro využívání 

počítačových služeb na Jihočeské 

univerzitě. Vaše krátké uživatelské 

jméno je abxyz02. V současné 

době máte nastaveno heslo pro 

první přihlášení, které je vytvořeno 

takto: Druhé písmeno Vašeho 

jména – velké, druhé písmeno 

Vašeho příjmení – malé, celé rodné 

číslo a na konci je znak tečka. 

Příklad: Jmenujete se Tomáš Spilka 

a máte rodné číslo 1234567890. 

Vaše heslo bude toto: 

Op1234567890. 

S tímto heslem se přihlásíte k pouze 

systému a následně je nutné heslo 

změnit, teprve potom se budete 

moci přihlásit k ostatním 

počítačovým službám. Upozornění: 

k některým službám bude nutné 

použít dlouhé uživatelské jméno, 

které je ve tvaru: krátké uživatelské 

jméno@jcu.cz. Přejeme Vám 

příjemný a bezproblémový start na 

Jihočeské univerzitě.“ 

Tak jistě, děkuji. Když už se tímto 

vším prokoušete a podaří se Vám 

přihlásit k systému, musíte si zvolit 

nové heslo. A tady už končí 

veškerá legrace. Posuďte sami: 

 Takže dnes je i obyčejné přihlášení 

dětí na tábor neobyčejná věda. 

Ve stejný den jsem se potřebovala 

přihlásit do portálu Allianz. 

Pojišťovna mi totiž poslala zprávu, 

že na portálu mám pokyny  

k platbě pojistného. Kvůli GDPR 

nemohou pokyny poslat přímo, 

takže nezbývá, než se jednou 

ročně přihlásit a pokyny k platbě  

z portálu nějak vydolovat. 

Samozřejmě jsem si nepamatovala 

heslo, takže bylo potřeba provést 

jeho obnovu. Požadavky jsou 

následující: 

 Asi nemusím moc vysvětlovat, že 

od hesel typu „makovaPANEN-

KA1234“ se postupně dopracová-

vám k výrazům, které nepatří do 

kategorie slušných.  

Dalším zajímavým zážitkem bylo 

vyzvednutí nového občanského 

průkazu. Paní v okýnku na mě  

s milým úsměvem vychrlila, že jí teď 

musím nadiktovat tři číselná hesla. 

Jakýsi BOK, DOK a IOK. Každé slouží 

k něčemu jinému a některé prý 

budu používat častěji a některé jen 

někdy. Jde o hesla bezpečnostní, 

deblokační a identifikační.  

V rychlosti jsem tedy nějaké číselné 

kombinace nadiktovala (a sa-

mozřejmě je vzápětí zapomněla, 

což je asi jedno, protože bych 

stejně nikdy nedala dohromady, 

jaké číslo patří k jakému typu 

hesla). Paní poděkovala a na 

závěr mě informovala, že aby 

elektronický čip u občanky byl  

k něčemu dobrý, musím si zakoupit 

jakousi krabičku k počítači, přihlásit 

se a čip aktivovat. Tak jsem také 

poděkovala se slovy, že mi 

občanka asi bude stačit úplně tak, 

jako mi stačila ta stará. Totiž jako 

růžová kartička s tou nejhorší 

možnou vlastní podobiznou.  

Elektronickou identitu občana 

snad radši přeskočím – můžete se 

sice přihlásit asi pěti možnými 

způsoby (mimo jiné třeba 
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občanským průkazem s čipem, 

pokud máte kouzelnou krabičku  

a znáte všechna číselná hesla),  

v praxi často nefunguje ani jeden  

z nich. Systém je složitý a uživatelsky 

nepřátelský. Myslím, že dámy na 

místní poště by o zakládání 

elektronických identit mohly sypat 

z rukávu jednu veselou historku za 

druhou. A než elektronicky 

zidentifikovaný občan dojde 

domů, nepamatuje si již zhola nic. 

Pro pomoc se nejspíše vypraví 

znovu na poštu.  

Posledním velkým počinem, který 

ve mně vzbuzuje veliké rozpaky, je 

digitalizace státní správy. 

Podnikatelé se mají na co těšit. Od 

ledna příštího roku budou mít 

povinně zřízené datové schránky. 

Tím pádem pro ně skončí možnost 

posílat některé formuláře na papíře 

poštou nebo osobně, většina 

podání bude muset jít digitální 

cestou. Běda jak ne, za to budou 

pokuty. Je to přeci pro vaše dobro. 

A pokud máte s obsluhou datové 

schránky problém, nepodnikejte.  

(Ano, toto vyjádření skutečně 

padlo z úst těch, kteří o tom všem 

rozhodují. Co na tom, že někdo 

může být mistr ve svém oboru  

a technické vymoženosti jsou mu 

na hony vzdálené…) 

Datová schránka je sice možná 

trochu podobná e-mailu, ale jeden 

podstatný rozdíl tu je. Na rozdíl od 

e-mailu zprávy z datové schránky 

po třech měsících zmizí a už nic 

nedohledáte. Což může být někdy 

docela průšvih. Ano, existuje něco 

jako datový trezor, ale pro 

člověka, který doposud obsluhoval 

pouze e-mail a internetové 

bankovnictví, nemusí být snadné 

se v tom všem orientovat.  

Okresní správa sociálního 

zabezpečení, která do loňského 

roku zasílala podnikatelům 

vyúčtování o zaplacených 

zálohách poštou, posílá nově do 

datové schránky pouze 

dvoustránkový návod, jak si toto 

vyúčtování stáhnout z jejich 

portálu.  

Ministerstvo financí spustilo krásný 

portál „Mojedaně“. Ale chodili jim 

tam lidi. Takže portál neustále 

kolaboval, odeslání přiznání nebylo 

po několik dnů vůbec možné.  

Takže ano, na jednu stranu je 

digitální éra přínosem a zjednodu-

šením života, umožňuje mnoha 

lidem pracovat prakticky 

odkudkoliv. Na druhou stranu bych 

stále ponechala na volbě každého 

jedince, jakou formou chce se 

státem a dalšími institucemi 

komunikovat. Protože i obyčejná 

návštěva úřadu nebo banky může 

být pro někoho společenskou 

událostí a vytržením ze stereotypu. 

Nehledě na to, že starší občané 

sami všechny ty registrace, identity 

a elektronické odesílání žádostí  

o kotlíkové dotace prostě 

nemohou sami zvládnout. A jak jste 

na tom vy? Schválně, kdy jste 

naposledy napsali obyčejný dopis, 

olízli známku a vhodili ho do 

schránky? (nápověda pro mladší 

ročníky – dopis je něco jako e-mail, 

jen to líp hoří). 
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Branný den ve škole (foto: ZŠ KŘ) 

Den Země (foto: ZŠ KŘ) 

Základní a mateřská škola 

Branný den v základní a mateřské škole 

Autor: Lenka Míchalová   

Dne 6. května se po dvou letech v naší základní škole uskutečnil 

Branný den. Letos se akce konala ve spolupráci s Armádou Čes-

ké republiky, zastoupeného kpt. Mgr. Petrem Daňhelem. 

V rámci programu Příprava občanů k obraně státu – POKOS, kte-

rý organizuje Krajské vojenské velitelství Jihočeského kraje, se  

v pátek 6. května přes 250 našich žáků zúčastnilo tohoto pravi-

delného Branného dne.  

Tentokrát se škola rozhodla vyzvat ke spolupráci Armádu České 

republiky a zaměřit Branný den na dovednosti a informace sou-

visející s obranou státu. Všechny děti si mohly prohlédnout vysta-

venou vojenskou techniku, vyzkoušet si základy poskytování první 

pomoci, zkusily si také potěžkat vojenskou helmu nebo vestu, 

lehkou ruční zbraň, kulomet a starší děti si pod zkušeným dohle-

dem vyzkoušely střelbu na terč ze vzduchovky.  

Žáci prvního stupně absolvovali prohlídku nové hasičské zbrojni-

ce, kde je provedli Lenka Heřmánková, Ondřej Hrdinka a Jana 

Uhlířová. Žáci druhého stupně se zúčastnili odborné besedy. „Ta 

beseda, co jsme spolu měli, byla velice zajímavá. Dokonce měli 

tolik dotazů, že jsme je museli useknout a skončit, takže zájem 

tady byl veliký,“ pochvaloval zájem ředitel Krajského vojenského 

velitelství České Budějovice Alois Urban. 

Kluky i holky zaujaly ukázky ručních zbraní, bojové vozidlo IVECO, 

které představil Lehký motorizovaný prapor z Jindřichova Hrad-

ce, nebo sanitní vůz ze Střediska zdravotních služeb v Bechyni. 

Není tedy divu, že páteční Branný den hodnotili všichni žáci vel-

mi kladně. Znalosti, které děti během dne získaly, na závěr dne 

společně s učiteli prodiskutovaly tak, aby ty nejdůležitější uměly  

v případě potřeby uplatnit. Branný den se líbil. 

 

Den Země v naší škole 

Autor: Jana Sobotková 

Jako již tradičně, i letos žáci naší školy společně s učiteli 

uctili mezinárodní Den Země. Tento den připadá  

v kalendáři na 22. duben. Různými formami aktivit jsme 

si s dětmi připomněli například jak se chovat v lese  

a k sobě navzájem, co dělat, abychom nevytvářeli 

zbytečný odpad a jak ho správně třídit, proč je 

důležité šetřit vodou atd. Se staršími žáky jsme se 

zaměřili na problematiku odpadů v globálním měřítku. 

Následně jsme vyrazili do terénu, abychom naplnili 

pytle odpadem z krásného okolí našeho města. Jeden 

by nevěřil, co všechno jsou lidé schopní vyhodit do 

přírody! Za svoz děkujeme pracovníkům města.  
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Úklid lesa (foto: ZŠ KŘ) 

Žáci ZŠ na Zvůli (foto: ZŠ KŘ) 

7. A řádila na Zvůli 

Autor: Jana Sobotková  

Tento dvoudenní výlet byl koncipován 

jako adaptační kurz pro žáky 7. A za 

účelem stmelení kolektivu, což se, myslím, 

alespoň částečně povedlo. Za 

dobrodružstvím jsme vyrazili jednoho 

čtvrtečního květnového rána vlakem do 

Jindřichova Hradce a následně 

úzkokolejkou do stanice Kaproun. Odsud 

nás čekal pěší přesun do RS Zvůle. 

Procházeli jsme krajinou České Kanady  

a kochali se okolní krásou, i počasí nám 

přálo. Cestu jsme zvládli poměrně rychle, 

ubytovali se v chatičkách a absolvovali 

předem domluvený stmelovací program 

s lektorem Mgr. Radimem Strojkem, který  

s naší školou dlouhodobě úspěšně 

spolupracuje a s dětmi už několik sezení 

absolvoval. Tentokrát to ovšem bylo jiné – 

mimo školní prostředí. A myslím, že to je 

právě aspekt, který zafungoval ze všeho 

nejlépe. Po večeři ještě volná zábava  

a pak už večerka. Druhý den jsme 

pokračovali putováním přes valonský 

lesopark s rozhlednou a samozřejmě 

legendární Ďáblovu prdel až do obce 

Valtínov, odkud jsme se linkovým 

autobusem vrátili zpátky do Jindřichova 

Hradce a vlakem pak až domů, do 

Řečice. Myslím, že společně strávený čas, 

mimo domovy, mimo školu a se spolužáky 

po dlouhých covidových odlukách 

všichni ocenili.   

Cimbálová muzika Réva 

Autor: Markéta Vochozková  

Na začátku května nás navštívila 

cimbálová kapela Réva. Pobavila žáky 

prvního i druhého stupně. Žáci se 

dozvěděli něco o hudebních nástrojích, 

zasoutěžili si o drobné ceny a poslechli 

několik písní různých žánrů v podání 

cimbálovky.  

Hodina za mír: 1000 origamů 

Autor: Linda Kovářová  

V pondělí 9. května žáci ve škole skládali origami. Jedná se o japonské umění, jehož podstatou je přeměnit obyčejný 

list papíru ve smysluplný objekt pomocí překládání. Japonské slovo origami je složeninou 2 slov: oru (skládat) a kami 

(papír). Starověká japonská legenda slibuje, že kdokoli, kdo složí tisíc origamů, tomu bohové splní přání. Některé 

chrámy v Japonsku mají věčné plameny pro světový mír. Do těchto chrámů školní skupiny nebo jednotlivci často 

darují origami, aby se tak přidali k prosbě za mír. Teď, když probíhá válka na Ukrajině celá škola složila 1000 origamů 

jako společné přání za mír. Ty teď visí ve vestibulu školy.  
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Obrovský úspěch žáků základní školy v Kardašově Řečici 

Autor: Naděžda Hradilová, Iveta Toufarová  

Ve středu 25. května se vybraní žáci čtvrtých  

a pátých tříd naší školy zúčastnili okresního kola 

ve vybíjené. Turnaj se konal v Městské sportovní 

hale v Jindřichově Hradci, kde proti sobě 

změřily síly týmy základních škol. Konkurence 

byla veliká. Chlapci si zahráli souboj o třetí 

místo, ve kterém vyhráli. Děvčata vyhrála  

1. místo a postoupila do krajského kola, které 

proběhlo 31. května.  

Dva roky tento turnaj neprobíhal, proto jsme 

s napětím očekávali srovnání s ostatními 

školami. Času na přípravu moc nebylo, ale 

během krátké doby se děti naučily správné 

taktice, jak si přihrávat a vybíjet. Nadšeně 

chodily na tréninky a výsledky se dostavily. 

Turnaj dopadl nad očekávání výborně, obsadili 

jsme v krajském kole krásné druhé místo. Vedení 

školy odměnilo dívky osobní gratulací a sladkou 

odměnou. Všem moc gratulujeme. 

Den s Policií ČR  
Autor: Jana Madarová  

V pondělí, 30.5., se v naší školní 

družině konala beseda s příslušníky 

Policie ČR Jindřichův Hradec, 

určena pro žáky 1.stupně, 

navštěvující školní družinu. Na úvod 

policisté žákům předvedli základní 

výbavu každého policisty s vy-

světlením, k čemu jednotlivé 

součásti výstroje slouží. Žákům bylo 

prezentováno několik nebezpeč-

ných situací, ve kterých se mohou 

kdykoliv sami ocitnout, přičemž si 

společně vysvětlili, co by měli  

v rámci své bezpečnosti dělat a na 

co si naopak dávat pozor. Všichni 

se s nadšením zapojovali do 

diskuze, soutěžili v poznávání 

dopravních značek, vyzkoušeli si 

pouta, policejní čepici, práci  

s radarem a podívali se do 

policejních aut. Největší atrakcí 

však byli policejní psovodi se svými 

psy. Žáci se dozvěděli důležité věci 

pro svoji osobní bezpečnost, 

bezpečnost v silničním provozu  

a byli potěšeni dárečky v podobě 

omalovánek, reflexních náramků 

nebo pexesa.  

 

Výlet do Třeboně  
Autor: Jana Madarová  

Děti z III. a IV. oddělení školní 

družiny společně 30. května vyrazily 

na školní výlet do Třeboně. Děti 

navštívily muzeum čokolády, kde si 

z marcipánu vymodelovaly malé 

dárky. Jako další bod programu 

byla návštěva záchranné stanice 

pro volně žijící zvířata. Při 

komentované prohlídce se děti 

seznámily se zajímavostmi  

o zvířatech.  

Mezinárodní den 

dětí  
Autor: Jana Madarová  

Tak jako každý rok se 1. června 

slaví Mezinárodní den dětí. A proto 

ani ve školní družině tomu nebylo 

jinak. Celé odpoledne se soutěžilo 

a dovádělo. Soutěže pro mladší 

žáky prvních, druhých, třetích  

a čtvrtých tříd si připravily nejstarší 

děti, tedy páťáci. Své síly si děti 

mohly přeměřit ve skákání  

v pytlích, hodu na plechovky, 

skládání rozstřihaného obrázku, 

poznávání věcí v boxu, poznávání 

různých druhů hub a mnoho 

dalšího. Poté proběhlo společné 

vyhodnocení se sladkou odměnou, 

kterou dostaly všechny zúčastněné 

děti. Odpoledne bylo krásné, 

počasí skvěle vyšlo a všem se 

oslava Dne dětí moc líbila!  

Spaní v družině  
Autor: Jana Madarová  

Na pátek 3. června připravily 

vychovatelky pro děti druhých až 

pátých tříd spaní ve školní družině  

s tématem Čarodějnice a ča-

rodějové. Některé děti přišly  

v kostýmech a moc jim to slušelo.  

V 18 hodin se děti rozloučily s rodiči 

(některé marně čekali na pusu...)  

a ubytovaly se ve třídách. Večer 

jsme si šli opéct špekáčky  

k Velkému, kde pro děti také byly 

připraveny čarodějnické soutěže. 

V družině pak všichni za odměnu 

dostaly balíček sladkostí  

a medaile. Ve 22 hodin se děti 

začaly ukládat ke spánku. Mladší 

děti usnuly za chvilku, starším to 

trvalo trošku déle. Ráno byla první 

„ranní ptáčata“ vzhůru už v 6 

hodin. Děti se společně nasnídaly 

na balkoně školní družiny. V 9 hodin 

potom odcházely domů – 

spokojené a s úsměvem na tváři. 

To pro nás byla taková „odměna“, 

že se akce vydařila a dětem se 

líbilo.  

Úspěšný tým děvčat z řečické základní školy (foto: ZŠ KŘ) 
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Den s policí ČR, spaní ve družině a výlet do Třeboně (foto: ZŠ KŘ) 

 

AKTIVITY ŽÁKŮ V DRUŽINĚ  

ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
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Zásah v J. Hradci (archiv SDH) 

Vyhlášení soutěže O pohár starosty města (archiv SDH) 

Hasiči 

Výjezdy JSDH K. Řečice 

Autor: Lenka Heřmánková 

➢ 2. dubna – Humanitární pomoc. V tento den byla naše jednotka vyslána na humanitární pomoc na letiště do 

Plané u Č. Budějovic. Jednalo se o převoz ukrajinských uprchlíků do náhradního ubytování v našem městě. 

➢ 10. dubna – Požár. Ráno v 6:38 vyjela naše jednotka k nahlášenému požáru travního porostu a kouře ze dvora 

v ulici Jarošovská v J. Hradci. Průzkumem HZS J. Hradec bylo zjištěno, že se jedná o požár kůlny s garáží. Na 

místě dále zasahovali hasiči z JSDH J. Hradec, JSDH Jarošov nad Nežárkou a JSDH Hospříz. Naše jednotka se 

vrátila zpět na základnu v 8:53. 

➢ 12. dubna – Požár. V 17:21 vyjela JSDH K. Řečice k požáru dřeva do Mnichu. Dále na místě zasahovali hasiči  

z HZS J. Hradec. Zpět na základnu se jednotka vrátila v 18:50. 

➢ 30. dubna – Dozor. Proběhl dozor na pálení čarodějnic v K. Řečici. 

➢ 7. května – Dozor. Dozor na ohňostroji v K. Řečici. 

 

Činnost hasičů  

Autor: Lenka Heřmánková  

V březnu proběhla poslední materiální sbírka na pomoc Ukrajině. Tímto bychom chtěli poděkovat všem dárcům. 

O pohár starosty města 

V sobotu 11. června proběhla hasičská soutěž s večerní zábavou v K. Řečici. Celkem se soutěže zúčastnilo 9 dětských 

týmů, 5 ženských týmů a 9 mužských. Děti byly rozděleny na starší a mladší žáky. V kategorii starších žáků se na  

1. místě umístili mladí hasiči z SDH Dolní Žďár, v kategorii mladších žáků se na 1. místě umístili mladí hasiči z SDH Roseč, 

na 2. místě se umístilo družstvo mladých hasičů z K. Řečice. V kategorii žen zvítězily hasičky z SDH Drahov. Mužská 

kategorie byla ještě 

rozdělena na požární útok  

s PS 8 a PS 12. V kategorii PS 

12 zvítězili hasiči z SDH Mnich 

a na 2. místě se umístili hasiči 

z SDH K. Řečice. V kategorii 

PS 8 dosáhli nejlepšího času 

hasiči z K. Řečice. Po 

skončení dětských útoků 

proběhla limonádová 

štafeta, ve které zvítězilo 

družstvo z SDH Dolní Žďár.  

Dále proběhla i pivní 

štafeta, která byla v mužské 
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Fotogalerie z hasičské soutěže a výsledky jednotlivých kategorií (archiv SDH) 

kategorii zpestřena disciplínami ze soutěže TFA (nejtvrdší hasič). V mužské kategorii zvítězilo družstvo z SDH K. Řečice. 

Mezi ženami zvítězily hasičky z SDH Drahov a na 2. místě se umístily hasičky z SDH K. Řečice. Opět nás navštívili naši 

kamarádi z SDH Arnultovice z Krkonoš a tentokrát i noví přátelé z jižní Moravy. Hned po vyhlášení a předání všech cen 

začala k tanci hrát kapela BENEFIT z Dačic.  
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Mladí hasiči na soustředění v Úbislavi (archiv SDH) 

Mladí hasiči 

Ve dnech 14. – 17. 4. proběhlo soustředění mladých hasičů v Úbislavi. V rámci soustředění jsme se s dětmi vydali 

podívat na vlky do Srní, na jeleny na Kvildu a do Hasičského muzea ve Stachách. V průběhu soustředění děti 

trénovaly a pří zpáteční cestě jsme prošli Jezerní a Chalupskou slať. Celkem se soustředění zúčastnilo 22 dětí ve věku 

4–17 let. Během celého soustředění děti nachodily přibližně 20 km.  
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Stavění májky (archiv SDH) 

Branný den v řečické hasičárně (archiv SDH) 
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Stavění máje, branný den a soutěž dorostu  

Dne 30. dubna jsme po dvouleté pauze 

opět připravili, ozdobili s dětmi  

a postavili za pomoci techniky  

a obsluhy zaměstnance města májku. 

Dne 6. května proběhl na místní 

Základní škole Branný den. V rámci 

tohoto dne vyrazily děti z 1. stupně na 

prohlídku naší hasičárny. Zde jsme si řekli 

něco o práci a vybavení hasičů. 

Dne 7. května proběhla v Plavsku soutěž 

dorostu v požární sportu okresu  

J. Hradec. Náš sbor měl zastoupení  

v kategoriích středních a starších 

dorostenců jednotlivců. V kategorii 

středních se umístili Martin Dvořák na  

3. místě a Adam Šesták na 5. místě.  

V kategorii starších se umístili Roman 

Šesták na 3. místě a Jakub Ifkovich na  

4. místě. 

 

 

 

 

Divadelní spolek 

Už se zase hraje naplno! 

Autor: Tomáš Englický 

Divadelní spolek J. K. Tyl se s elánem vrhl do bohaté 

kulturní sezóny roku 2022 a jsme velmi rádi, že zatím 

všechny kulturní pořady byly vámi – našimi diváky – 

velmi hojně navštívené a dle vašich rekcí i kladně 

hodnocené. Počátek letošního roku patřil 

divadelnímu plesu a představení Natěrač od 

ochotníků z Týna nad Vltavou. Pojďme si nyní 

připomenout divadelní akce právě se završujícího 

jara 2022 a dovolte nám vás pozvat na sezónu letní 

a podzimní. 

Duben roku 2022 přinesl dlouho očekávanou 

premiéru představení Ženy Jindřicha VIII. aneb 

Chudák král(em) z pera Martina Glasera a Olgy 

Šubrtové. Historická komedie se začala pod 

vedením režisérky Radky Volfové trénovat již na 

podzim roku 2019 a premiéra byla plánována jako 

slavnostní představení k 150. výročí spolku v dubnu 2020. Pro řečické divadelníky jubilejní rok však ukázal nám všem, 

že nejsme až takovými pány svého osudu, jak jsme si nad plánovacími kalendáři mysleli. Nové divadlo tak čekaly do 

uvedení ještě dvě odložené premiéry a bohužel i smutek nad ztrátou ústřední osobnosti představení i divadelního 

spolku Vladimíra Kaliny. Přes všechny strasti dovedla Radka divadlo k premiéře 22. 4. 2022.  
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Jak název prozrazuje, ústřední 

postavou děje je Jindřich VIII. 

Tudor, král Anglie (Michal Dvořák), 

který podřizuje svému přání – mít 

dědice rodu – vše, i lásku svých 

žen. Děj inscenace mnoho čerpá  

z historické předlohy, která je 

pochopitelně upravena a komp-

rimována do necelých dvou hodin 

a potkávají se v něm nejen téměř 

všechny Jindřichovy manželky, ale  

i králův dvojník – hospodský Jindra 

(Michal Dvořák). Nu a osud 

dvojníků v divadelních příbězích je 

už takový, že se sobě podobní 

prohodí. Živočišný a poživačný 

anglický král se tak ocitne  

v hostinci s šenkýřkou Aničkou 

(Jana Chvojková) a syny 

hospodského (Jan Chvojka, Martin 

Dvořák a Aleš Dvořák). Zato 

pohodlný, a ne příliš bystrý výčepní 

usedne na Tudorově trůnu, kde čelí 

nejen intrikám svého rádce 

Thomase Cromwella (Pavel Pech) 

a kardinála Wolseye (Petr Nekut), 

ale především svodům a pletichám 

ŽEN! Žen, u kterých ani sám král 

nepoznal, zda touží po jeho srdci 

nebo koruně. A kterou z nich bude 

nakonec zdobit titul královny? 

Bude to Kateřina Aragonská (Eliška 

Vítová), Anna Boleynová (Jana 

Marešová), Jana Seymourová 

(Miroslava Filipová), Anna Klévská 

(Barbora Volfová), nebo si na krále 

několik let počká mladičká 

Kateřina Howardová (Sabina 

Zavadilová)?  

Rozuzlení děje mnozí z nás viděli na 

slavnostní premiéře 22. 4. nebo na 

některé ze dvou repríz na domácí 

scéně 23. a 29. dubna. Všechna tři 

představení v kardašovořečickém 

kulturním domě byla zcela 

vyprodaná, diváci se u nich velmi 

dobře bavili a řečičtí ochotníci 

opět předvedli výborné 

představení s nápaditou scénou, 

krásnými kostýmy, a hlavně 

zajímavým příběhem s humornými  

i napjatými výstupy. Divadlo Ženy 

Jindřicha VIII. bylo též 28. května 

sehráno jako benefiční představení 

pro zaměstnance nemocnice 

Jindřichův Hradec, a to v sále 

jindřichohradeckého Domu dětí  

a mládeže. Na sto padesát diváků 

si odnášelo velmi pěkný kulturní 

zážitek a všichni účinkující dobrý 

pocit, že udělali radost těm, kteří se 

starají, a zejména v minulých dvou 

letech starali ze všech sil, o naše 

zdraví.  

Vůbec celý poslední květnový 

víkend se nesl v divadelním duchu. 

V pátek 27. 5. 2022 zavítali do 

kulturního domu v Kardašově 

Řečici kolegové ze Spolku 

divadelních ochotníků Deštná  

a představili u nás známou 

veselohru Brouk v hlavě. Oblíbené 

představení bylo pro deštenské 

ochotníky vlastně derniérou a bylo 

znát, že si hru užívají a dávají do ní 

jen to nejlepší. A stejně jako  

v představení řečických byli  

v inscenaci dvojníci, tentokrát to 

byl vážený občan, majitel 

pojišťovny pan Viktor Champsboisy 

(František Poslušný) a hotelový 

sluha Buton. Děj příběhu se točil 

kolem hotelu nevalné pověsti  

a samozřejmě nedorozumění  

a zápletek způsobených výměnou 

dvojníků. Celé představení se neslo 

na velmi veselé notě a příjemný 

kulturní zážitek byl umocněn živou 

hudbou, která krásně doprovázela 

celou inscenaci, kterou shlédlo na 

osmdesát spokojených diváků. 

Režisér představení Jozef Jusko, 

který ve hře ztvárnil postavu 

žárlivého Španěla, na oplátku 

pozval řečické ochotníky  

s „Jindřichem“ do Deštné  

a prozradil nám, že již začínají 

trénovat novou inscenaci, na 

kterou se velmi těšíme a opět ji rádi 

shlédneme v našem kulturním 

domě.  

Na letní sezónu letošního roku 

chystají kardašovořečičtí ochotníci 

reprízu inscenace Dalskabáty, 

hříšná ves aneb Zapomenutý čert, 

která bude opět uvedena na 

otáčivém hledišti v Týně nad 

Vltavou, a to ve třech letních 

večerech 21., 22. a 23. 8. 2022.  

A zahálet nebudou ani „Ženy 

Jindřicha VIII.“, které se předvedou 

2. a 3. 9. 2022 na nádvoří Státního 

hradu a zámku v Jindřichově 

Hradci a dále pak budou hostovat 

na rozličných štacích, a to  

v Lomnici nad Lužnicí, Nové Bystřici, 

Plané nad Lužnicí a Deštné. 

Doufejme, že bude všem 

představením, a zejména těm 

Kompletní tým okolo představení Ženy Jindřicha VIII. aneb Chudák král(em). (foto: N. Semerád) 
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Fotogalerie z představení „Ženy Jindřicha VIII.“ (archiv DS) 

venkovním, přát počasí a že se  

u nich dobře pobavíte. 

Na září 2022 bychom také rádi do 

kardašovořečického kulturního 

domu pozvali ochotníky ze 

Soběslavi, kteří mají nastudovanou 

hru Daniela Doubta Vzkříšení.  

A rovněž na letošní podzim by 

měla vyjít dlouho připravovaná 

publikace Paměť ochotnického 

divadla v Kardašově Řečici, která 

je nyní v tisku. 

Nu a my ochotníci už zároveň 

přemýšlíme nad rokem příštím, na 

který se pomalu začíná chystat 

nová inscenace. Jedná se  

o klasickou veselohru z pera Carla 

Goldoniho Lhář, která již byla  

v Kardašově Řečici uvedena, a to 

v 70. letech minulého století. 

Snad budou nebesa všem 

divadelním podnikům nakloněna  

a budeme si moci chystané akce 

společně užít. 
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FK Kardašova Řečice 

Fotbalová mládež  

Autor: Tomáš Pražák a Pavlína Neugebauerová 

Jak jsme vás již informovali v minulém článku, v průběhu jara probíhala 

náročná renovace herní plochy na našem hlavním hřišti FK Kardašova 

Řečice. Všechny tréninky i zápasy se odehrávaly na zadním tréninkovém hřišti 

a všichni se již těšíme na návrat zápasů před tribunu.  
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Fotbalová školička (archiv FK) 

Výsledky jarní části soutěže v jednotlivých kategoriích: 

Starší žáci  
17. 4. mistrovský zápas  

Třebětice - K. Řečice 2:1  

Sestava: Neugebauer T., Žižka M., 

Jirsa J., Frýdl P., Musil O. (1), Čáp 

A., Chvojka J., Dvořák A., Novák H., 

Šenold A., Bína Š., Pluhařík Z.  

30. 4. mistrovský zápas  

K. Řečice - N. Bystřice 14:1 

Sestava: Neugebauer T., Žižka M. 

(2), Jirsa J. (4), Frýdl P. (2), Musil O., 

Čáp A. (2), Chvojka J. (1), Dvořák 

A. (1), Novák H., Šenold A. (1), Bína 

Š., Pluhařík Z., Dvořák M., Šergl J. 

 29. 5. mistrovský zápas  

N. Včelnice - K. Řečice 0:5  

Sestava: Neugebauer T., Frýdl P., 

Šergl J., Žižka M., Bína Š.,Čáp A. 

(1),Jirsa J. (1),Šenold A., Musil O. 

(2), Chvojka J. (1), Dvořák A., 

Dvořák M..  

Mladší žáci  
24. 4. mistrovský turnaj – Strmilov  

K. Řečice – Jarošov 2:0 

K. Řečice – Strmilov 1:0  

K. Řečice – N. Včelnice 5:0  

Sestava: Neugebauer T., Frýdl P., 

Čáp A., Šenold A. (1), Pluhařík Z. 

(1), Tran Quang T., Michl M., Musil 

O. (4), Dvořák A. (1), Novák H. (1), 

Mach Š., Žižka M. (2), Bína Š.  

7. 5. zápasy OP v Lásenici  

K. Řečice – Lásenice 10:0 

K. Řečice – Jarošov 2:0  

Sestava: Neugebauer T., Frýdl P., 

Čáp A. (4), Šenold A., Pluhařík Z. 

(1), Michl M., Musil O. (3),  

Dvořák A. (1), Novák H., Mach Š., 

Žižka M. (2), Šergl J., Virt L.  

4. 6. mistrovské zápasy – Strmilov  

K. Řečice – Strmilov 1:0 

K. Řečice – Novosedly/Stráž 0:0 

K. Řečice – Peč 9:0 

Sestava: Neugebauer T., Frýdl P., 

Šenold A. (1), Pluhařík Z. (4), Michl 

M. (2), Musil O. (1), Dvořák A. (2), 

Novák H., Mach Š., Žižka M., Šergl 

J., Tran Quang T. 

Starší přípravka  
16. 4. mistrovské zápasy – České 

Velenice 

České Velenice – K. Řečice 3:1 

Lomnice nad Lužnicí – K. Řečice 7:1  

Sestava: Virt L., Vodička P. (1), 

Vistak O., Vistak M. (1), Tran Quang 

T., Bartůněk J., Domrovič S., 

Kodymová M.  

1. 5. mistrovské zápasy na 

domácím hřišti  

K. Řečice – Dačice 5:3 

Kamenice n. Lipou – K. Řečice 9:1  

Sestava: Virt L., Vodička P. (1), 

Vistak O., Vistak M., Tran Quang T., 

Bartůněk J. (1), Dombrovič S., 

Kodymová M., Mach Š. (2), Michl 

M. (2) 

14. 5. mistrovské zápasy – Třeboň  

Na těchto zápasech se poprvé 

představil náš nový gólman Matěj 

Müller, který nás několikrát podržel. 

V druhém zápase zazářil Peťa 

Vodička se 4 góly. 

K. Řečice – Třeboň 4:5 

Stráž nad Nežárkou/Novosedly –  

K. Řečice 5:4  

Sestava: Müller M., Vodička P. (6), 

Mach Š. (1), Bartůněk J., 

Dombrovič S. (1), Kodymová M., 

Vistak M., Vistak O., Smolík O., Tran 

Quang T. 

Mladší přípravka  
24. 4. mistrovský turnaj – Lomnice 

nad Lužnicí  

K. Řečice – Třeboň 11:0  

K. Řečice - J. Hradec 6:1  

K. Řečice – Suchdol nad Lužnicí 0:4  

K. Řečice – Novos./Stráž n. Než. 5:5 

Sestava: Hanzlík L. (1), Hanzlík M. 

(2), Smolík O. (3), Závodný A. (1), 

Svobodník J. (5), Tran Quang D. (3), 

Svoboda J., Vaverka A., Maršák P. 

(4), Hrabal S (3). 

7. 5. mistrovský turnaj – Suchdol 

nad Lužnicí 

K. Řečice – Suchdol nad Lužnicí 1:7  

K. Řečice – Lomnice nad Lužnicí 1:6 

 K. Řečice – J. Hradec 3:5 

 K. Řečice – Novos./Stráž n. Než. 9:4 

Sestava: Hanzlík L. (1), Hanzlík M. 

(7), Smolík O. (1), Závodný A., 

Svobodník J (1)., Tran Quang D., 

Vaverka A., Maršák P. (4), Hrabal S 

(3).  

Fotbalová školička  

16. 4. přátelské zápasy – Novosedly nad 

Nežárkou  

Postavili jsme 2 týmy a každý tým odehrál 3 

zápasy (Novosedly, Lomnice a Kamenice). 

Děti se, i přes velmi nepříznivé počasí, velmi 

snažily a ve většině zápasů jsme byli lepším 

týmem na hřišti. Proti podobným soupeřům 

jsme hráli i na podzim a tehdy jsme 

zaostávali. Dle slov trenéra je tedy znát, že 

jdeme správným směrem. Výsledky se 

nesledovaly. 

Sestava: Lašťovka A., Markes F., Kubát F., 

Šimek F., Vodička F., Janoušek Jakub, 

Šimek J., Nedoma M.  

1. 5. přátelské zápasy – Táborsko, Třebětice  

Hráči byli rozděleni do dvou týmů dle 

ročníků a každý tým se zúčastnil jiného 

turnaje. Díky takto rozloženému programu, 

si zahrálo velké množství hráčů, což přesně 

potřebujeme – maximum herní praxe. 
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Sestava 2015: Lašťovka A., Janoušek Jiří, 

Koprna M., Janoušková E., Kodym A.  

Sestava 2016: Michal S., Kubát F., Šimek F., 

Vodička J., Markes Fr. Tran Quang D.  

15. 5. přátelské zápasy – Táborsko 

Děti si užily spoustu přípravných 

přátelských zápasů v tréninkovém centru 

Táborska.  

Sestava: Kubát F., Vodička J., Janoušek 

Jakub, Turek M., Michal S. 

29. 5. přátelské zápasy – Lomnice nad 

Lužnicí  

Další přátelské zápasy v rámci turnaje. Pro 

některé děti to byla zápasová premiéra.  

Sestava: Michal S., Markes F., Kubát F., 

Turek M., Lašťovka A., Kodym A., 

Sobotková N.  

4. 6. přátelské zápasy – Táborsko  

V některých zápasech jsme si vedli velmi 

dobře, jindy byl lepší soupeř. Každopádně 

snaha a radost ze hry nechyběla.  

Sestava: Michal S., Janoušek J., Machová 

V., Sobotková N.  

Závěrem pár pozvánek na nejbližší akce, které aktuálně připravujeme:  

30. 7. 2022 proběhnou oslavy 100 let kopané v Kardašově Řečici, součástí bude otevření zrekonstruovaného 

hlavního hřiště. 

Předběžný program oslav: 

11.00  zápas žáků 

12.30  zápas starší přípravky 

14.00  zápas starších pánů K. Řečice – Deštná 

15.30  zápas mladší přípravky a fotbalové školičky 

17.00 zápas mužů K. Řečice – SIGI team osobností a celebrit 

19.00 autogramiáda 

20.00  taneční zábava na tréninkovém hřišti s kapelou Baret 

20. 8. 2022 se uskuteční fotbalový turnaj mladších přípravek, na který již přislíbila účast mimo jiné Slavia Praha, 

Bohemians Praha nebo Táborsko. 

100 let řečického fotbalu 

Autor: Aneta Chvojková (zdroj: Ře. zajímavosti 4/1982, K. Řečice znovu městem, fotografie poskytl Eduard Adámek) 

Chceme-li se podívat na úplné fotbalové počátky v našem městě, musíme se přesunout do 20. let 20. století. Psal se 

rok 1922 a parta sportovních nadšenců v čele s Antonínem Adamem, který si ze svého působení v Praze-Břevnově 

přinesl nejen fotbalové zkušenosti, ale také první pořádný fotbalový míč, založila klub Rudá hvězda. Jednalo se  

o partu mladých dělníků, kteří se scházeli v sále bývalého hostince u Chmelařů a při tvorbě svého fotbalového snu se 

potýkali mimo jiné i s tím, že neměli k dispozici téměř žádné finanční prostředky ani hřiště, na kterém by mohli hrát. 

Jako hřiště nakonec v té době posloužilo městské tržiště (nacházelo se v místech dnešního fotbalového stadionu), 

kde tým Rudé hvězdy v červených dresech s bílými trenýrkami sehrál i svůj první zápas proti Rudé hvězdě České 

Budějovice. Náš tým v sestavě Špera, Kukačka, Adam, Hůla, K. Vaňač, Studený, Veselý, F. Vňač, Loskot, Diviš  

a brankář Prášek prohrál 0:8. K převlékání sloužil tehdy sál u Chmelařů, k omývání studna na dvoře hostince  

N. Sobotková, V. Machová a F. Kubát. (archiv FK) 
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Tým řečických fotbalistů „Rudá hvězda“ v roce 1926 (archiv E. Adámka) 

SK Kardašova Řečice v roce 1932 (archiv E. Adámka) 

a k občerstvení studánka pod tržištěm, dřevěné fotbalové branky 

věnoval družstvu starosta města. Působení na městském tržišti 

nebylo jednoduché. Fotbal musel ustupovat trhům, cirkusům  

i těžbě písku. Zajímavým dokladem tehdejších poměrů je záznam  

z jedné korespondence, kde se psalo, že „dobytek se neobvyklého 

tvaru branek leká a jeví nepokoj“. Branky proto musely být před 

každým trhem uklízeny. Problém představoval i tvar tehdejšího 

tržiště. Na straně ke hradu byl při dláždění cesty odebírán písek tak, 

že zde bylo hřiště úzké a trestné území prakticky splývalo  

s postranními čarami. Jinak tomu nebylo ani s finanční kondicí 

klubu. Hřiště nebylo oplocené, vedly kolem něj dvě cesty a většina 

diváků sledovala zápasy tak, aby nemusela platit vstupné. Stávalo 

se tak, že za jeden zápas se podařilo vybrat pouze 10-20,- nebo 

maximálně 40,- korun. V těchto podmínkách řečičtí fotbalisté 

působili pouze s drobnými úpravami až do roku 1946.   

Další zajímavou historkou z této doby je také přátelský zápas s Me-

zimostím. Celý tým cestoval do Mezimostí vlakem, pouze jeden 

hráč – Josef Hanousek, vyrazil pěšky. Předseda týmu Adam, který 

nevěděl o cestě Hanouska, narychlo ve vlaku sháněl náhradního 

hráče a přemluvil náhodného známého, aby za nepřítomného 

Hanouska zaskočil. V Mezimostí tak z vlaku vystoupila kompletní 

jedenáctka hráčů, kterou však na hřišti očekával připravený Josef 

Hanousek. Ani jeden z hráčů se nechtěl účasti v zápase vzdát,  

a tak podle pokynu Adama „přebíhat po celém poli, třeba to nikdo 

nespočítá...“, nastoupil řečický tým do zápasu s dvanácti hráči.  

K velkému překvapení si této skutečnosti doopravdy nikdo nevšiml. Soupeř, diváci ani „soudce“, tedy rozhodčí. I přes 

výhodu v počtu hráčů náš tým prohrál 2:8 a slavnostně odcestoval zpět do Kardašovy Řečice.  

Pod názvem Rudá hvězda působil řečický fotbal 

až do roku 1926, kdy přešel pod nově založený 

Sportovní klub. Jedním z důvodů bylo i to, že Rudá 

hvězda nemohla být členem fotbalové asociace, 

a tudíž nemohla hrát mistrovské zápasy. Ve třicá-

tých letech mužstvo získává v II. fotbalové třídě 

více herních zkušeností i fotbalových dovedností 

a poráží i slavné soupeře z I. třídy z Českých Budě-

jovic. Významnou osobností řečického fotbalu  

v této době byl jednatel Josef Kukačka, který 

vyřizoval veškerou korespondenci, pískal zápasy  

a vyjednával přátelské zápasy.  

Před druhou světovou válkou zažil fotbal v Řečici 

velký rozkvět. Výběr vstupného na zápasech se 

zvýšil, doplňovala se výstroj, opravovaly se sítě  

v brankách a počet členů Sportovního klubu 

dosáhl sedmdesáti. V tuto dobu se začalo uvažo-

vat i o rozšíření zájmů našich sportovců do více 

sportovních odvětví – například o házenou, odbí-

jenou, lední hokej a kursy plavání. Pro posílení 

finanční situace pořádají sportovci různé kulturní 

akce a taneční zábavy. Po nacistické okupaci se 

fotbalová utkání stala jednou z mála možností  

k veřejnému shromažďování občanů a ke chvil-

kovému zapomenutí na válečné útrapy. V květnu 

1941, na příkaz okupantů, sehrálo řečické mužstvo 

zápas proti příslušníkům německé posádky. Za 

velké podpory diváků vyhráli naši 8:0.   

Zleva K. Mareš, K. Špera a A. Adam – průkopník  

řečické kopané, rok 1924 (archiv E. Adámka) 
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Zápasy řečických fotbalistů na domácím hřišti (archiv E. Adámka) 

Rok 1967 a brigáda při výstavbě základů kabin. Nahoře zleva: M. Klaška, Beníšek, Špera, Vichra, Žižka, Adámek, J. Lepič, Černý,  

M. Lepič, Černý junior, dole zleva: J. Dejmek, V. Dejmek, P. Nekut a Skalník. (archiv E. Adámka) 

V roce 1942 vyhověla městská rada žádosti  

o zapůjčení budovy na hřišti jako kabiny pro 

hosty a pro rozhodčího, domácí mužstvo nadále 

využívalo nedaleký hostinec. Po válce přichází 

další výrazný rozvoj. Hřiště bylo rozšířeno, 

nakupoval se důležitý inventář a vybavení  

a v roce 1946 bylo hřiště částečně oploceno. Do 

prací se zapojili jak najatí dělníci, tak  

i dobrovolníci a 9. května 1946 mohl být stadion 

slavnostně otevřen. V tento den se zde sehrál 

zápas proti SK MAS Sezimovo Ústí s výsledkem 

3:11. Řečice nastoupila v sestavě Peyrek, Z. 

Adámek, F. Douda, K. Boček, F. Smitka, Z. 

Havelec, J. Korbel, V. Mašek, F. Brož, J. Tyler a J. 

Pražma.  

 

V roce 1949 zanikl Sportovní klub a jeho činnost přešla pod TJ Sokol, v roce 1950 pak pod ZSJ Logarex. Ve II. třídě 

fotbalu sehrála Řečice celkem 18 mistrovských zápasů s bilancí 6 výher a 12 proher.  V roce 1953 mění klub opět 

název a stává se TJ Tatran a hned o rok později vyhrává okresní přebor se soupiskou V. Kubíče, L. Krejča, Z. Adámek, 

A. Sova, S. Studený, M. Buchar, V. Koubek, D. Pícha, J. Vacek, J. Kolesa, J. Burkyt, V. Kopenec, J. Pražma, K. Boček,  

E. Adámek, R. Roubíček, J. Kubín, J. Hlaváč a F. Lepič. Po roce působení ve vyšší soutěži se však mužstvo vrací zpět 

do okresu.  

V roce 1968 byly na fotbalovém hřišti dokončeny kabiny a sprchy pro hráče a uvažovalo se o položení nového 

trávníku i realizaci dalších úprav. Výkonost týmu nadále stoupá a v sezóně 1970/71 přichází po vyhraném okresním 

přeboru zasloužený postup do krajské soutěže I. B třídy. V srpnu 1971 v zahajovacím utkání krajské soutěže porazila 

Řečice silného soupeře z Jindřichova Hradce, jasného favorita zápasu, 8:1. V tomto legendárním zápase o branky 

našeho týmu postarali P. Průša (4), P. 

Nekut (2), Žižka a Kazda. K nejlepším 

hráčů této doby patřili P. Nekut, V. 

Roubík a J. Rejhons.  Největší úspěchy 

měl však řečický fotbal ještě před sebou. 

Psal se rok 1978 a 14. května odjelo naše 

mužstvo k velice důležitému zápasu do 

Nové Bystřice. V tuto dobu měla Bystřice 

náskok na Řečici 1 bod a nic, než výhra 

nepřipadalo k úvahu. Vyhráli jsme 2:0. Za 

týden naši porazili ještě České Velenice 

a poté i Deštnou a vybojovali tak 

historický postup do I. A třídy krajského 

přeboru.  
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Pohled na původní řečický fotbalový stadion, rok 2009 (arch. E. Adámka) 
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V osmdesátých letech přichází období stagnace. Řečické hřiště prochází rekonstrukcí a náš fotbalový tým musel najít 

dočasné útočiště v Pleších. „A“ tým sestoupil z I. A třídy postupně až do okresního přeboru. V červnu 1982 proběhla 

Oslava 60 let kopané, jejíž program nabídl například průvod městem, turnaj starších žáků, několik přátelských zápasů 

s týmy z okolí, a především atraktivní zápas starých pánů K. Řečice proti Amfora klub Praha, v jehož dresu nastoupili 

mnoho známých herců, zpěváků a bývalých fotbalistů. V roce 1987 byla z důvodu zajištění financí pro provoz klubu 

uzavřena smlouva s JZD Kardašova Řečice, která za 700 odpracovaných brigádnických hodin slibovala 20 000,- Kč 

ročně pro řečický fotbal.  

V roce 1992 vyhrála Řečice okresní přebor a opět postoupila do I. A třídy. Byl to ten nejhezčí dárek při výročí 70 let od 

založení fotbalu v našem městě. Postup vybojovali hráči Z. Šergl, V. Pivec, F. Hoffmann, V. Bouzek, V. Šiman, R. Zíka, F. 

Mach (kapitán), V. Roubík, Z. Roubík, V. Markes, M. Bílek, D. Blízek, P. Novák, M. Svoboda, P. Landstein, J. Janča, M. 

Rauš, J. Jech ml a brankáři J. Vaněk a I. Vašků. Oslavy 70 let kopané probíhaly ve dnech řečické pouti 27. a 28. 

června za účasti řady bývalých hráčů. Přes 600 diváků mělo možnost zhlédnout zápas „našich“ proti týmu 

internacionálů AC Sparta Prahy s výsledkem 3:5.  

Od roku 2010 si řečický fotbal může užívat zápasy 

na novém stadioně, který prošel kompletní 

rekonstrukcí. V roce 2017 se fotbalový tým odtrhl od 

TJ Sokol a založil vlastní subjekt – FK Kardašova 

Řečice 1922, z.s. V současné době hraje A tým 

Kardašovy Řečice I.B třídu mužů – skupinu "D"  

a pohybuje se v polovině tabulky soutěže. Fotbalem 

se nadále baví i tým Staré gardy, který je tvořen 

bývalými hráči A týmu. Úspěšné jsou mládežnické 

kategorie klubu, o jejichž činnosti se můžete 

pravidelně dočíst i v Řečických zajímavostech. 

Nezbývá než popřát řečickému fotbalu minimálně 

dalších 100 let zápasové radosti, úspěchů  

a spokojených diváků! 

Slavia v Kardašově Řečici 

Slávistické jaro 

Autor: Josef Městecký 

Jaro se ve Slávii Praha nepovedlo tak jak by si každý slávista přál. 

Ale sport je o štěstí a chybách, o dobrých a špatných dnech. 

Přesto se povedlo ve fotbale nižších kategorií a ženám vyhrát titul 

mistra ligy. 

Věříme, že nová sezona bude lepší a trenér dokáže hráče znovu 

nastartovat k lepším výsledkům. Musíme si přiznat, i když se nedaří 

a fanoušci oplývají tvrdou kritikou a jsou nespokojení, že Slavia 

Praha v konferenční lize došla daleko a vypadla s finalistou ligy. 

Všichni jsme věřili v titul, každý by chtěl vyhrávat, ale ne vždy se 

to ve sportu podaří. Ligu vyhrál ten lepší i když vyhrál zápasy se 

štěstím o jeden gól. Slavia Praha letos oslaví výročí 130 let klubu a naše odbočka se určitě oslav v Edenu zúčastní. 

Dění v odbočce i když se to může navenek zdát neutichá. Na konci dubna jsme oslavili čarodějnice a opekli si 

špekáčky, některým členům, kteří oslavili významné jubileum jsme popřáli a na začátku června jsme se zúčastnili 

dětského dne. Koncem června se zúčastníme 20. Celostátního setkání odboček Slavia Praha v Rožďalovicích, kde se 

uskuteční i Univerzita s Miroslavem Pomikalem o historii Slavia Praha a kde budeme reprezentovat naše město 

Kardašova Řečice. Setkáme se zde se zakladatelem setkání odboček Miroslavem Dlouhým, který mimochodem patří 

mezi jedny z nejstarších členů odboček, kteří překročili ctihodných 90 let. Co se týče plánů do budoucna, tak 

bychom chtěli uskutečnit besedu s některým z bývalých hráčů Slavia Praha, posezení při harmonice a setkání 

odboček z okolí Jindřichova Hradce. Závěrem bych chtěl vyzvednout určitá místa s fotbalovou atmosférou 

jmenovitě Plzeňskou pivnici a posezení na Cikaru kde vládne zdravá rivalita a kde se cítíme dobře a pivo nám 

chutná. I naše odbočka si zřídila svůj slávisticky koutek. 
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Pohledy do minulosti 

 

Partie „u Zrcadla“ neboli pohled na Kopeček. V pozadí budova s nápisem František Zajíc – krejčí. Dnes zaniklý 

rybník, na jehož místě, v ulici Tyršova, stojí budova Moštárny. Rok 1930. (archiv A. Chvojkové) 
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Rozhovor s Nikol Kodymovou  

Ze života influencerky 

Autor: Aneta Chvojková 

S vývojem internetu a sociálních sítí jde v ruku v ruce i rozvoj aktivit, které se v tomto prostředí dají provozovat. Pro 

někoho jsou sociální sítě nástrojem, jak sdílet své fotky a zážitky se svými nejbližšími, pro někoho je to možnost, jak najít 

zajímavou symbiózu mezi tím, co ho baví a co by ho případně mohlo živit. Influencer je označení pro člověka, který 

je známý na sociálních sítích, kde svými názory ovlivňuje významnější množství lidí, inspiruje, přináší zajímavé 

informace pro své sledující – tedy fanoušky. Pokud influencer dělá svoji tvorbu dobře, může se dostat do fáze, kdy s 

ním navážou spolupráci větší firmy, pro které se jedná o možnost získat významný prostor pro svůj marketing. Jak je 

tato aktivita náročná a co vše obnáší? Na to jsme se ptali Nikol Kodymové, řečické rodačky, která aktuálně žije a 

tvoří v Praze. Jejím velkým koníčkem je cestování, a právě to se rozhodla přenést do své tvorby na sociálních sítích. V 

současné době ji na internetovém profilu @snikolnacestach (Instagram a TikTok) sleduje téměř 90 tisíc lidí, kterým 

přibližuje ty hezké, ale i stinné stránky cestování a všeho kolem něj. Hlavním smyslem její tvorby je tzv. low cost 

cestování, tedy cestování s nízkými náklady… 

Jak vnímáš to, že jsi označována za influencerku 

a co to pro tebe znamená? Jak by ses sama 

popsala?  

Teď už to vnímám lépe, ale zezačátku to bylo 

zvláštní. Neznamená to pro mě upřímně nic extra. 

Popsala bych se jako člověk, co se nesnaží na 

sociálních sítích ukazovat jen ty krásné věci. 

Přidávám tam i realitu všedních dní a lidé to 

oceňují.  

Na co se tvá tvorba soustřeďuje nyní především  

a kdo je tvá cílová skupina?  

Soustřeďuji se hlavně na tipy na levné letenky. 

Snažím se je zveřejnovat alespoň 3x do týdne. Pak 

natáčím videa s tipy, jak při cestování ušetřit. Když 

jsme někde na cestách, natáčím zajímavá místa 

v dané destinaci a dávám tipy přímo z místa. 

Cílová skupina jsou nejen mladí lidé, ale všichni, 

kdo chtějí cestovat bez cestovky, tzv. na vlastní 

pěst.  

Bylo naplní tvých příspěvků hned od začátku 

cestování a vše kolem nej? Kdy přišel první 

nápad začít točit videa? 

Vždycky mě bavily sociální sítě a cestování. Jsem 

stále student, a tak se snažím cestovat za co 

nejméně peněz. V létě 2021 jsme byli s přítelem  

v Říme. Koupila jsem letenku za 259 Kč, ubytovali 

jsme se v kempu kde noc v chatě stála 350 Kč na 

osobu i se snídaní. Natočila jsem na TikTok video o 

tomto prodlouženém víkendu, jelikož nás vyšel se 

vším všudy na 3 300,- na osobu. Video bylo velmi 

úspěšné a dodnes ho vidělo přes půl milionu lidí. Začali mi naskakovat sledující a já zjistila, že tenhle obsah lidi baví,  

a navíc ho v té době nikdo nedělal a lidi to zajímalo. 

Dovedla sis na začátku představit, kam až se můžeš se svojí tvorbou dostat? Jak bys zhodnotila svou dosavadní 

cestu influencerky a jaké jsou tvé cíle? 

Nedovedla jsem si vůbec představit, kde za půl roku můžu být. Nečekala jsem, že se to stane a už vůbec ne, že tak 

rychle. Chtěla bych se dostat do fáze, kdy mě budou živit hlavně sociální sítě, budu moci pracovat odkudkoliv na 

Nikol Kodymová v Americe. Výhled ze slavné Empire State Building 

(archiv N. K.) 
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Ukázka obsahu, který můžete najít na účtu @snikolnacestach. Týká se jak 

příspěvků s tipy o cestování, tak i tipů na levné letenky atd… (archiv N. K.) 

světě a budu moci ještě více cestovat. S počty sledujících žádné 

cíle nemám, nemyslím si, že jsou důležitá čísla, ale spíše zpětná 

vazba, a to jaký má influencer se svými sledujícími „vztah“... 

Začala jsem natáčet obsah na TikToku (sociální síť pro vytváření  

a sdílení krátkých videí, pozn. redakce), tam je snadnější se prosadit 

než na Instagramu. Nejdříve jsem nabrala nějaké sledující tam  

a postupně je začala „přetahovat“ i na Instagram (sociální síť pro 

sdílení fotografií a videí, pozn. redakce). Na Instagramu jsem 

začínala loni v září, s 500 sledujícími. O Vánocích už mě sledovalo 

prvních 10 tisíc lidí a dnes je to 75 tisíc lidí. Na Tiktoku se blížím k 90 

tisícům. Ještě chci začít natáčet na Youtube (největší internetová 

stránka pro sdílení videí, pozn. redakce). Ráda bych tam dávala 

vlogy z destinací, které jsme procestovali. Chtěla bych ve videích 

informovat o tom, jak si takovou dovolenou bez cestovky zařídit  

a kolik to stojí.  

Je pro tebe tvorba obsahu na sociálních sítích prací nebo stále 

ještě koníčkem, ke kterému bys musela mít jinou práci? 

Je to stále koníček, ale postupně mě začaly oslovovat firmy, které 

po mě chtěli propagaci a já jsem zjistila, že z takového pěkného 

koníčku můžou být i nějaké výdělky. Musela jsem si tedy založit IČO. 

Na mé úrovni se tím ale ještě úplně uživit nedá. Velcí influenceři si 

za jednu spolupráci říkají třeba 80 tisíc. A takových spoluprací 

udělají 4-5 za měsíc. Takže pak se tím uživit dá velmi nadprůměrně. 

Mojí hlavní „prací“ je ještě stále studium a do toho se už více jak  

čtyři roky živím hlídáním dětí. Hlídám dětičky, když si chce maminka 

dojít ke kadeřníkovi, nebo když si chtějí rodiče zajít na večeři.  

Jak ses dostala ke hlídání dětí? Co tě na této práci nejvíce baví?  

Našla jsem si před čtyřmi lety jednu rodinku na pracovním portále, 

byli se mnou spokojeni, a tak předali kontakty svým dalším známým. 

Momentálně hlídám ve třech rodinách a mám úplně plnou 

kapacitu. Na mé práci mě nejvíce baví to, že mi rodiče hodně 

vyjdou vstříc s mým studiem. Když řeknu, že mám zrovna zkoušku, 

tak si aktivitu naplánují na jindy. Když hlídám děti po večerech, tak 

spinkají a já si dělám věci do školy a učím se. Mými klienty jsou 

hlavně hodně pracovně vytížení rodiče nebo ti, kteří už nemají 

babičky a dědečky na hlídání, nebo je mají velmi daleko.  

Nabídl už ti někdo spolupráci? Ať už ostatní tvůrci videí nebo 

firmy… Jaké z toho pro tebe plynou výhody?  

Ano, mám už jich mám několik. Dlouhodobě spolupracuji třeba  

s pojišťovnou Axa. Znamená to pro mě, že já jim zpropaguji formou 

videa jejich cestovní pojištění, doporučím je a oni mi za to zaplatí. 

Takto jednoduché to je. Na oplátku jsem dostala tedy zaplaceno  

a mám od Axy celoroční pojištění pro mě i přítele. Axa mi navíc pro 

mé sledující udělala slevový kód na cestovní pojištění. Takže firma 

potom zpětně ví, kolik lidí můj kód použilo a jak byla kampaň 

úspěšná. Byla to vlastně moje úplně první spolupráce, Axa mě 

oslovila někdy v únoru, a to jsem měla 25 tisíc sledujících. S tím, jak 

jsem jim udělala reklamu byli spokojeni, a tak se spolupráci rozhodli 

prodloužit o další dvě kampaně. Dále jsem spolupracovala 

například s firmou Mixit. Z toho, co mě teprve čeká, je to 

spolupráce s Cestovní kanceláří Čedok, nebo například firmou 

Nivea.  
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Jakou nejzajímavější spolupráci jsi zatím navázala? Podle 

čeho se rozhoduješ, zda ji s někým navázat  

a existuje něco, co tě může od případně odradit?  

Nejzajímavější spolupráce mě čeká teď – právě s CK Če-

dok, který mi za propagaci poskytl letecký zájezd do 

Egypta s all inclusive pro dva. Když mi tahle nabídka přišla, 

skákala jsem radostí. To, jestli nabídku přijmu, záleží na tom, 

jestli produkt opravdu využiji a zda to ladí s tématem mého 

profilu, což je cestování. Pro sledující není věrohodné, když 

se třeba nějaká infuencerka zaměřuje na make-up a líčení 

a náhle se u ní objeví spolupráce na elektrokoloběžky. Tito 

influenceři berou každou spolupráci, aby z toho měli co 

nejvíce peněz a nezáleží jim na tom, zda svým sledujícím 

opravdu doporučují něco, za co by se postavili. Od spolu-

práce mě třeba naposledy odradilo, když po mě polská 

firma s napodobeninami parfémů chtěla, abych jim pro-

pagovala parfémy a vydávala je za kvalitní parfémy  

z Francie. To jsem odmítla hned.  

Jak podle tebe vypadá ideální spolupráce? Aby byla vý-

hodná a zajímavá pro tebe, tvé fanoušky i samotnou  

firmu… 

Ideální je adekvátně zaplacená a souzní s mým obsahem, 

kterému se věnuji. Pro fanoušky je spolupráce zajímavá, 

když se o něco soutěží. Začátkem června jsem měla na 

mém profilu soutěž o letenky v hodnotě 10 000,- a to se 

sledujícím samozřejmě velmi líbilo.  

Mohla bys nám popsat, jak vypadá tvůj typický den, když 

tvoříš? 

Ráno vstanu, udělám si kávu a vezmu si papír. Napíšu si 

témata, o kterých chci natočit video a následně si napíšu 

scénáře. Pak vyhledám i nějaké levné letenky a nasdílím je 

svým sledujícím. Potom se jdu upravit, namalovat a začí-

nám natáčet. Mluvím tak hodinu na kameru, poté nahráv-

ky sestříhám a vzniknou z toho 2-3 videa. Hodně času trá-

vím i komunikací se svými sledujícími, snažím se jim pomá-

hat s hledáním letenek a odpovídat na dotazy ohledně 

cestování.  

Když dělám spolupráci, znamená to pro mě, že mi firma 

pošle jejich produkty, já je nějaký čas používám a pak  

s nimi vytvořím video. Nejprve natáčím – v letadle, na letiš-

ti, v zahraničí... Následně video sestříhám. Podle náročnos-

ti mi trvá natočit jedno video 3-5 hodin. Než video zveřej-

ním, posílá se firmě na schválení a následně ho zveřejňuji 

na mém profilu. Natáčím na telefon, kameru ani profi fo-

ťák zatím nepotřebuji, jelikož telefon je kvalitní. Pak mám 

doma ještě stativ se světlem. To je veškerá moje výbava. 

Videa upravuji ve speciální aplikaci na střih v telefonu. 

Setkáváš se někdy s tím, že by tě na ulici poznávali tvoji fanoušci? Co na tvoji tvorbu a dosah tvých videí říká tvůj 

přítel a rodina? Je těžké oddělit svůj soukromí život a život influencerky? 

Paradoxně mě nikdo nepoznal až do doby, kdy jsme v březnu letěli do New Yorku. Šli jsme na jednu vyhlídku a já tam 

natáčela vlog (video příspěvek, pozn. redakce). Z celého New Yorku tam zrovna bylo asi čtyřicet lidí. A najednou za 

mnou přišel jeden kluk, že mě moc rád sleduje a fandí mi. Byla jsem v šoku. V Praze mě nepoznal nikdo a pak jede 

člověk do Ameriky a někdo ho pozná. Od té doby jsem se dostala více do povědomí a teď mě lidé poznávají už 

častěji. Rozhodně nejsem žádná celebrita, ale párkrát do měsíce mě v Praze třeba někdo pozdraví, nebo osloví.   

Nahoře: záchranná stanice týraných slonů, ostrov Koh Lan-

ta, Thajsko v roce 2019. Dole Nikol na Times Square v New 

Yorku. (archiv N. K.) 
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Celá moje rodina, přítel Jakub i jeho rodina mě v mé 

tvorbě už od začátku maximálně podporují. Jsem ráda, 

že moje mladší sestra Michalka ve mně má vzor, líbí se jí 

cestování a už v 10 letech má za sebou první zahraniční 

výlet letadlem na Sicílii. Když jsem začala vydávat 

videa, hodně lidí v okolí se mi za to smálo... Dost jsem si 

to brala a chtěla s tím přestat, ale podpora mých 

nejbližších mě donutila pokračovat a nic si z toho 

nedělat. Teď jim za to děkuju. Na mém soukromém 

životě se nic nezměnilo, oddělovat nic nemusím. 

Nedávám na sociální sítě všechno, soukromí máme 

pořád stejné.  

Jaký je tvůj vztah k cestování? Tvá tvorba je jistě 

ovlivněna tím, že ráda cestuješ a objevuješ nová místa 

a zážitky… Máš svou oblíbenou nebo vysněnou 

destinaci?  

Můj vztah k cestování je velmi kladný. Mohla bych být 

na cestách pořád. Samozřejmě to ovlivňuje moji tvorbu, 

sbírám inspiraci a obsah na můj profil. Moje oblíbená 

destinace je Thajsko, do toho jsem se hned zamilovala. 

Byli jsme tam v roce 2020 těsně před covidem a teď  

v září se tam konečně podívám znovu! Taky se mi moc 

líbí kdekoliv v Itálii, krásné byly například Maledivy. Mojí 

vysněnou destinací je Karibik a safari v Keni. Upřednost-

ňuji vždy zážitky. Válet se celé dny na pláži mě moc 

nebaví. Proto je pro mě Thajsko ideální destinace. 

Jeden den jsme byli v deštném pralese s opicemi, druhý 

den v záchranné stanici slonů a další den jsme si půjčili 

skútr a objeli na něm celý ostrov. Přesně tohle mě baví. 

Je lepší cestovat s cestovní kanceláří nebo takzvaně na 

vlastní pěst? Co je důležité mít na paměti, když se 

člověk rozhodne cestovat sám?  

Asi jak pro koho. My jezdíme v 99 % bez cestovky. Třeba 

dovolená v New Yorky by nás s cestovní kanceláří vyšla 

pro dva na 120 tisíc. My to zvládli na „vlastní pěst“ za 46 

tisíc se vším všudy (letenky, hotel na Manhattanu, 

vstupy, jídlo, pití, suvenýry). Když se člověk vyzná a umí si 

to naplánovat, úspora peněz je opravdu obrovská. Ale 

nevýhoda samozřejmě je, že jsme tam vždy jen sami za 

sebe, nikdo za nás nezodpovídá. Musíme se sami 

přepravovat z letiště, vše si zařídit...  

Co bys vzkázala začínajícím influencerům? Nějakou 

radu, pro ty, kteří tvoří a chtěli by svou tvorbu někam 

posunout? 

Neposlouchat okolí a prostě začít. Nenechat se odradit. 

A pokud ještě někdo nezačal, ale myslí si, že má co 

předat, tak by začít měl, protože za půl roku může být 

úplně někde jinde, jako já a mít z toho příjemné kapesné. 

A jakou dovolenou, destinaci či výlet bys aktuálně doporučila našim čtenářům? 

Nedávno jsme se vrátili ze Sicílie. Zpáteční letenka z Vídně nás stála do 400 Kč. Potom jsme z Catanie procestovali 

půlku ostrova, protože jízdenky na vlak jsou tam velmi levné. Stejně tak i jídlo. Bylo tam nádherně a Etna je impozantní 

(když teda zrovna nechrlí lávu). Dovolenou na Sicílii bych mohla doporučit všem.  

 

Nahoře: Nikol se sestrou Michalkou na vyhlídce ve městě Taormi-

na na Sicílii v červnu 2022. Dole: Nikol s přítelem Jakubem  

u vodopádu Khlong Chak na ostrově Koh Lanta v Thajsku  

– rok 2020. (archiv N. K.) 
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Mladí hasiči na soutěži v Plavsku. Vpravo společná fotka členů SDH s přáteli z Arnultovic na hasičské soutěži v Řečici.  (archiv SDH) 

Mladí hasiči na soustředění. (archiv SDH) 

Divadelní představení „Ženy Jindřicha VIII.“ a vystoupení žáků MŠ ke Dni matek. (foto: N. Semerád) 

Vzpomínkové promítání a Den matek v sále kulturního domu Kardašova Řečice. (foto: N. Semerád) 
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Den dětí na fotbalovém hřišti. (foto: N. Semerád) 

Úspěšné družstvo dívek ze ZŠ na turnaji ve vybíjené, přehlídka čarodějnic v družině, výlet žáků ZŠ na Zvůli a branný den v řečické škole. 

 (foto: archiv ZŠ) 

 

 


